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SR E CNO 1986
Pred zaključkom starega 

leta oz. ob prehodu v novo 
običajno vsak zase, za kole
ktiv ali za družbo kot celoto, 
naredimo oceno in bilanco 
prehojenega. Ta ocenitev je 
odvisna od mnogih faktor
jev, kjer na nekatere vpliva
mo sami, drugi pa so določe
ni izven našega vpliva in jih 
sprejemamo kot nujno zlo v 
upanju, da jih bo v prihod
nje manj.

Trenutno, v kolikor to 
smatramo kot delček obdob
ja — živimo v dinamičnem  
in težkem času, ko že sle
herno leto smatramo za po
membno obdobje. Da je te 
mu tako, potrjuje dejstvo, da 
so se nam kot posamezniku, 
kakor tudi kolektivu v celoti 
tekoče spreminjali vsako-, 
dnevni pogoji za delo in ži
vljenje. Gospodarska in 
družbena situacija žal ni ta
ka, da bi te spremembe spre
jemali kot olajšavo — nas
protno: reševanje situacije 
in njene prepletenosti ter 
več-plastnosti je nalagalo 
nove naloge in nove obreme
nitve. Ob vsem tem pa se je 
vendar vedno bolje obliko
vala in se še oblikuje smer 
za rešitve iz družbenih in 
ekonomskih zagat, t. j. spre
jem konkretnih programov 
prilagajanja v vsako sredino 
za prehod h kvalitetnejše
mu, odgovornejšemu in v 
danih pogojih uspešnejšemu 
gospodarjenju oziroma, kot 
je to trasirala slovenska par
tija — v večjo naslonitev in 
večje izkoriščanje lastnih sil 
v delovnem okolju. Samo 
večja vrednost ustvarjenega 
družbenega proizvoda, večji 
izkoristek časa in sredstev 
za proizvodnjo, ustreznejša 
tržna vrednost in akumula- 
tivnost proizvodnje z ustrez
nejšo kvaliteto, roki in koli
čino, bo predstavljala tisti 
temelj, na katerem lahko 
gradimo danes in jutri. Edi
no razumljivo je, da taka iz
hodišča in usmeritve naslo
nimo na prvine našega sa
moupravnega, družbenoeko
nomskega in političnega si
stema ter vztrajamo ne sa
mo na ohranitvi, temveč na 
njihovem razvoju ter skrbi
mo, da bo trenutni zastoj v 
celovitosti uveljavitve siste
ma samoupravljanja čim

(Nadaljevanje na 2. strani)



O delu KOOS v letu 1985
( N a d a l j e v a n je  s  1. s t r a n i )

krajši in s čim manjšimi po
sledicami.

V začetku sem napisal, da 
ob novem letu delamo oceno 
do prehojenega in storjene
ga. Kako zaključujemo leto 
kot delavci v panogi, v kateri 
se najhitreje pokažejo rezul
tati in vplivi tako s stališča 
sistema ukrepov ekonomske 
politike, razmer in pogojev 
na tržišču, tako na zuna
njem kot domačem, skratka 
— v vseh elementih dela in 
položaja ter vseh delavcev v 
tej panogi?

Nimam namena opisovati 
vseh elementov, pogojev in 
rezultatov gospodarjenja, 
ker to delamo tekoče, celovi
to oceno pa bomo dali ob za
ključnem računu. Zato da
nes samo nekaj ugotovitev: 
količinski plan smo izvršili, 
uspešni smo bili na doma
čem trgu, še bolj uspešni na 
zunanjem. Tudi področje 
oskrbe smo kljub zapleteno
sti uspešno speljali do kon
ca. Aktualnost, modnost in 
pravočasnost v ponudbi je 
preprečila polnjenje skladiš
ča. Predvideni program mo
dernizacije tekoče, v dogo
vorjenih rokih in obsegu ter 
ne navsezadnje tudi eko
nomski položaj delavca smo 
obdržali rezultatom primer
no. Te ugotovitve pa ne po
menijo, da nimamo proble
mov, težav in odprtih ran v 
izvajanju sprejete poslovne 
politike in ustvarjanju tem e
ljev za naš prihodnji razvoj. 
Veliko tega je in tudi veliko 
o njih govorimo, sklepamo, 
načrtujemo, se dogovarja
mo, itd., zato tega danes ne 
bi našteval in odpiral, ker je 
pač vse to namenjeno praz
ničnim dnevom v novem le
tu. To je namenjeno času, ko 
bomo ob vseh mogočih bi
lancah, predvsem pa v praz
ničnih dnevih izpraznili iz 
sebe vse napetosti in tegobe 
vsakodnevnega dela ter pri
pravili rezervoarje za ener
gijo za prihodnje leto, za pri
hodnje napore in naloge, ki 
nas pač neminovno čakajo.

Vsem sodelavkam in sode
lavcem Tekstilindusa^se za
hvaljujem za njihov posami
čni ali skupni prispevek v le 
tu 1985. Vse skupaj vabim k 
enakemu ali še intenzivnej
šemu delu v letu 1986, ob 
tem pa vsakemu posamezni
ku in vsem želim obilo sre
če, zdravja, zadovoljstva in 
uspehov v novem letu.

Glavni d irektor
Slavko Zalokar

Naloga poročila oziroma 
ocene dela konference OOS 
in njenih organov za leto 
1985 je predvsem  ta, da se 
seznani članstvo z opravlje
nim delom v tem  obdobju, 
oceni uspešnost delovanj a, 
pom anjkljivosti in pozitivne 
dosežke delovanja ter orga
niziranost sindikata na nivo
ju delovne organizacije in te 
m eljnih organizacij združe
nega dela. Naloga zanesljivo 
ni lahka in je  nemogoče na 
kratko povzeti vse, kar se je 
v konferenci sindikata doga
jalo tekom leta.

Iz poročila bom povzela le 
najpom em bnejše naloge s 
poudarkom na o c e n i  uresn i
čevanja program a dela.

Občni zbori OOS iz TOZD 
in DSSS so ocenili, da je  bilo 
delo konference v preteklem  
obdobju dobro in kar je n a j
važnejše — v zadovoljstvo 
celotnega članstva z m anjši
mi izjemami, na  kar smo ra 
čunali že ob prevzemu dolž
nosti. Lahko tudi trdim, da 
smo ne glede na uspehe in 
neuspehe predvsem  želeli 
storiti nekaj koristnega za 
naše članstvo, zavedajoč se 
dolžnosti in odgovornosti. 
Najuspešnejši smo bili, če 
smo se nalog lotili kolek
tivno, z vsem i osnovnimi or
ganizacijami, z vodstvom 
DO in ustreznim i strokovni
mi službami.

Na kratko bi omenila pro
blem sesta jan ja  sindikalnih 
skupin. Prvo delo teh skupin 
zaradi intenzivnosti proiz
vodnega procesa ni zaživelo. 
Zakaj to omenjam? P red
vsem zato, ker je evidentno, 
da naši delegati v sam oupra
vni in družbenopolitični or
ganiziranosti, člani DS, člani 
odborov, komisij, organizacij 
sindikata, ZK itd., odločajo 
brez stališč »baze«. Največ
k ra t je vsebina dela nekega 
organa predstavljena na se
ji. Zato tudi tako malo raz
prav. Menim, da bi ob bolj
šem  delovanju razni organi 
dobivali mnogo več koristnih 
predlogov in pobud, kar bi 
zanesljivo aktualiziralo naše 
delo in se približalo in te re
som delavcev.

Kot prim er navajam  n a
kup počitniških kapacitet v 
Maredi. Odločitev je brez 
predhodnih razprav in ocene 
delavcev padla na sejah DS, 
ker je bil predlog predložen 
šele na sejah.

Program  dela konference 
OO sindikata smo v glavnem 
s področja konkretnih akcij 
realizirali. Konferenca je bi
la mnogo bolj povezana z os
novnimi organizacijam i in s 
tako prakso bomo nadaljeva
li tudi naprej. Povečana 
aktivnost se je  čutila tudi v 
organih občine in republike,

koder smo svoje interese 
mnogo uspešneje uveljavlja
li.

P renekatera dejavnost je 
bila storjena tudi na nasled
n jih  področjih:

k u l t u r a :  Na tem  področju 
smo znatno popestrili dejav
nost z obiski predstav v Can
karjevem  domu, poraslo je 
zanim anje za abonmaje P re
šernovega gledališča, udele
ževali smo se tudi ostalih 
kulturn ih  prireditev v občini, 
nekaj pa smo jih imeli v obli
ki proslav tudi doma v delo
vni organizaciji.

Na področju š p o r t a  lahko 
zaključimo, da je delovna or
ganizacija dobesedno ožive
la, da so delavci začutili, da 
obstajajo še druge oblike re
kreativnih  sestajanj. Razve
seljiva je  tudi ugotovitev, da 
je  storjen  prem ik v množi
čnosti.

Z d r a v l j e n j e  i n  l e t o v a n j e :  

Konferenca je v zadovoljstvo 
večine zaposlenih oblikovala 
pravilnik o razporejanju de
lavcev v počitniške kapacite
te, s katerim i se je uredil 
enakopravnejši pristop h 
kandidiranju  za letovanje in 
tud i zdravljenje. V obeh p ri
m erih  so še nekatere drobne 
pomanjkljivosti, korekcije 
bomo opravili pred nasled
njo sezono.

S o c i a l n i  p o l o ž a j  d e l a v c e v :  

A ktivneje smo se vključili v

prizadevanja po izboljšanju 
življenjskih in bivalnih pro
storov naših  delavcev, ki bi
vajo v našem  delavskem  do
mu. Izdelan je bil program  
aktivnosti, nabavljenih je bi
lo kar precej športnih rekvi
zitov, končno so stanovalci 
dobili tudi barvni televizor. 
Sodelovali smo pri reševanju 
problemov ilegalnih bivanj, 
ostaja pa odprto vprašanje 
obnavljanja in vzdrževanja 
doma te r še v rsta  drugih te
žav stanujočih, zlasti m ater 
z otroki. Tekom leta je  bila 
rešena tudi v rsta  socialnih 
problemov z vidika življenj
skih pogojev in standarda 
naših delavcev.

K a d r o v s k e  z a d e v e :  Zaklju
čen je postopek evidentira
n ja  novih sam oupravnih, in
teresnih in družbenopoliti
čnih organov. Zavedamo pa 
se, da je pred nam i še važ
nejše delo v predkandidacij- 
skih in kandidacijskih po
stopkih. Ob tem  pa, da po vo
litvah ne smemo pozabiti na 
primerno usposabljanje na
ših delegatov za nadaljne 
delo.

Pred nami vsem i je  torej 
novo obdobje, nov m andat in 
nova vsebina dela. Zagota
vljam, da bomo vsebino dela 
sindikata prim erno aktuali
zirali v skladu z interesi 
članstva, pri čem er računam  
tudi na dobro sodelovanje 
članstva ter strokovnih in 
vodilnih služb.

P. Peranovič

ČLANI ORGANOV KONFERENCE OOS, IZVO
LJENI NA PROGRAMSKO-VOLILNI SEJI KONFE
RENCE OOS DNE 20. 12. 1985 ZA NASLEDNJE MAN
DATNO OBDOBJE:

PREDSEDSTVO
1. Peranovič Pavla, predsednik
2. Jekovec Peter, nam estnik predsednika
3. Legat Vili, nam estnik predsednika
4. Šegula Darko, sekretar
5. Sire Helena, predsednik nadzornega odbora
6. K ristanc Franc, član
7. Posedi M arjan, član
8. Javornik M arinka, član
9. P in tar Tomaž, član

10. Andrejašič Darinka, član
11. Valcher Majda, član
12. Arnež Danica, član
13. K ern Cvetka, član
14. G uštin Rina, član
15. B aum an Serafino, član

NADZORNI ODBOR
1. Sire Helena, predsednik
2. Žagar Zdravko, nam estnik predsednika
3. Bukovac Maja, član
4. Jovanovič Vico, član
5. Pečnik Helena, član

KOMISIJE

Komisija za izobraževanje
1. Stojilkovič Marija, predsednik
2. Zukanovič Majda, nam estn ik  predsednika
3. Legat Vili, član
4. P irnaver Veronika, član
5. Šmid Silvo, član



Za boljše razm ere — pripravljenost na obeh straneh
Verjetno večina naših  de

lavcev ve, da razm ere in ži
vljenje v našem  delavskem 
domu niso preveč rožnate, 
čeprav seveda mnogim le nu
di osnovne pogoje za biva
nje. Vsi tudi vemo, da je bil 
delavski dom nam enjen v 
preteklosti le sam skim  de
lavcem naše delovne organi
zacije, tega im ena pa danes 
verjetno tudi iz objektivnih 
vzrokov ni več deležen. Prav 
zaradi tega in žal še m arsi
katerih vzrokov danes nasta
jajo vse večji problem i v do
mu, še posebej pa trpijo od
nosi med stanujočimi, upra
vitelji doma in nekaterim i 
posamezniki, ki direktne 
zveze z našo delovno organi
zacijo nimajo.

S tem  uvodom se upraviče
no potrjuje interes konferen
ce OO sindikata, ki je v svoj 
program dela za leto 1985 
vključila reševanje proble
matike bivanja in življenja v 
delavskem domu. Najprej 
smo ugotovili, da organizira
nost stanovalcev ni dobra in 
v ta nam en smo skupaj z 
mladinsko in partijsko orga
nizacijo te r ostalimi stanujo

čimi oblikovali troje orga
nov, ki naj bi v bodoče delo
vali v delavskem  domu. Vsi 
stanovalci v domu sestavlja
jo zbor stanovalcev, imeno
van je bil tudi 24-članski svet 
stanovalcev, ki je sestavljen 
tako, da so v svetu enakopra
vno zastopane žene, posame
zna nadstropja in trakti. Za 
lažje delo in koordinacijo pa 
je bil imenovan tudi izvršni 
odbor sveta stanovalcev, ki 
šteje 5 članov. Sestavljen je  
iz predsednika, dveh n a
mestnikov, predsednika sve
ta  stanovalcev in dveh čla
nov. Predsednik sveta stano
valcev je Tomo Grgič, zapo
slen v predilnici, nam estnika 
predsednika pa sta Nikola 
Pašič in Zuhdo Pehadžič.

Potrebno je poudariti, da 
vsi trije organi delavskega 
doma nim ajo pravice odloča
n ja  o zadevah delavskega 
doma, pač pa lahko oblikuje
jo svoja stališča do posamez
nih  zadev, aktualnih za s ta 
nujoče, posredujejo svoje 
predloge in pobude upra- 
vljalcu doma, to je delavske
mu svetu TOZD Prehrana in 
oddih in po potrebi še d ru 

O rgan izac ijo  in  k u ltu ro

1. Rakovec M arija, predsednik
2. Leban Roman, nam estnik predsednika
3. Sodnik Ančka, član
4. Bulovec Romana, član
5. Likar Vida, član

gim samoupravnim organom 
DO.

Lahko povem, da je  svet 
stanovalcev že pričel z de
lom. Če je  odraz neke aktiv
nosti število sej, lahko po
vem, da so se sestali že štiri
k ra t in vedno obravnavali 
aktualno problematiko v do
mu. Moja ocena, kot tudi 
ocena nekaterih  posamezni
kov — članov sveta je, da se 
stanje počasi izboljšuje, 
predvsem  pa imajo stanujoči 
občutek, da imajo tako svojo 
priložnost in možnost vpliva
n ja  na dogajanja v domu, 
k ar je bil tudi nam en takega 
organiziranja.

Poleg same organizirano
sti stanujočih smo v sindika
tih  ugotovili, da je nujno sta
nujočim nuditi nekaj mini
m alnih možnosti za kvalitet
nejše preživljanje prostega 
časa v domu. V ta  namen 
smo oblikovali skupaj s sta
novalci konkreten program 
aktivnosti, ki bi jih s pomoč
jo sindikata in stanujočih 
lahko izvedli: od raznih pre
davanj, tečajev, razgovorov, 
ogledov raznih prireditev, 
predvajanje filmov in drugo, 
vendar trenutno še ni urejen 
prostor, v katerem  bi se te 
aktivnosti lahko odvijale. 
Nabavljeno je bilo tudi nekaj 
športne opreme in rekvizi
tov, tako da imajo sedaj sta
nujoči nekaj več možnosti za 
športnorekreativne dejavno

sti. Ob tem pa tudi opažamo, 
da se vse več stanujočih 
aktivneje vključuje in udele
žuje organiziranih akcij, ki 
jih  izvaja kom isija za šport 
in rekreacijo, vendar jih še 
veliko preveč stoji ob strani.

V tem  obdobju so stanujo
či dobili tudi nov barvni tele
vizor, ki so ga sicer že dolgo 
pričakovali, dela se tudi na 
popravilih sanitarij, kopal
nic in drugih skupnih prosto
rov, ki so res docela dotraja
ni. Tudi sicer je z vzdrževa
njem  zelo veliko težav — ta
ko s strani stanujočih, ki 
m nogokrat družbena sred
stva ne čuvajo tako, kot bi 
jih  morali, pa tudi s strani 
upravlj alcev, ki bi m arsika
tero opravilo lahko ažurneje, 
bolje in trajne je  opravili. 
Oboji imajo probleme in po
trebna bo večja strpnost 
obeh, vzpostaviti se morajo 
boljši, trdnejši in  odgovor
nejši medsebojni odnosi, slo
neči na zaupanju in tovari
štvu. Prav tu največ lahko 
naredi svet stanovalcev, kar 
člani tudi želijo. In  na koncu: 
v domu bo potrebno tudi bolj 
spoštovati hišni red ter pri
četi z ustreznim  ukrepanjem  
v obeh smereh, če bomo žele
li ustvariti red.

Čeprav vseh problemov ni
sem  navedel, upam, da bodo 
vsi v najkrajšem  času rešeni 
v zadovoljstvo vseh.

D Š

Kadrovske zadeve
1. Žvokelj Milan, predsednik
2. Posedi M arjan, nam estnik predsednika
3. Javornik M arinka, član
4. Kern Anica, član
5. Repnik M arinka, član

Zdravljenje in letovanje
1. Kern Cvetka, predsednik
2. Lam bergar Knific Lota, nam estnik predsednika
3. Sušnik Lojzka, član
4. Ramovš Anton, član
5. B ravhar M artina, član

SLO in DSZ
1. Perto t Boris, predsednik
2. F ireder Darko, nam estnik predsednika
3. Stamenov Pavte, član
4. Arnež Danica, član
5. Čubrilovič M arinko, član

Delegatski sistem
1. Blaznik Jože, predsednik
2. H afner M arija, nam estnik predsednika
3. Pičm an Janez, član
4. Pejašinovič Radosava, član
5. Kreft Marica, član

Socialna vprašanja
1. Traven Slavko, predsednik
2. Zajc M arija, nam estnik predsednika
3. Sušnik Lojzka, član
4. Valcher Majda, član
5. Božič Danica, član

K ar p rece j n a š ih  b iv š ih  d e la v c e v  — sed aj u p o k o je n c e v , tr e 
n u tn o  b iv a  v  D o m u  u p o k o je n c e v  v  K ranju  in  v e č in a  n jih  n i 
m o g la  p r iti n a  n a še  sk u p n o  sr e č a n je  z u p o k o jen c i v  m e s e c u  
n o v e m b r u . P o d a r ila  je  p r iš lo  n ek a j n jih o v ih  sv o jcev , o se m  
n a š ih  b iv š ih  so d e la v cev  p a  n i im e lo  tu d i te  m o ž n o s ti. Z ato  
sm o  s e  o d lo č ili , k a r  je  tu d i p r a k sa  že  iz  p r e te k lih  let, d a  sm o  
j ih  š l i  o b isk a ti m i. B ili so  n a s  z e lo  v e se l i ,  h v a le ž n o  so  s e  n am  
z a h v a li l i  z a  p o zo rn o st, p o u d a r ili, d a  jih  v e ž e jo  p r ije tn i s p o 
m in i n a  n a šo  d e lo v n o  o r g a n iz a c ijo  in  da  že lijo  v se  n a jb o ljše  
n a š im  d e la v cem : dob re d e lo v n e  re z u lta te  in  ta k o  tu d i d ob re  
p la če .
M i sm o  jim  sev ed a  z a ž e le li  p r e d v se m  zdravja , d a  bod o  la h k o  
š e  d o lg o  u ž iv a li r ezu lta te  sv o je g a  m in u le g a  d e la  in  č im  v eč je  
p o k o jn in e . Za sp o m in  n a  p r ije tn o  sreča n je  s m o  d o g o d ek  še  
o v e k o v e č il i  n a  f ilm sk i trak .



S kakšnimi rezultati stopamo v novo leto
v__________________________________________—— ________________________________________)

TOZD Predilnica
Leto 1985 se izteka. Poiz

kušamo sum irati rezultate 
tako iztekajočega leta, kakor 
tudi zaokroženega obdobja 
1981 — 1985. Rezultati, ki smo 
jih dosegli, nam  bodo vseka
kor podlaga za delo v nasled
njem letu oz. obdobju, ki ga 
s prihodnjim  letom začenja-

V letu 1985 bomo s proiz
vodnjo v višini 3573 ton dose
gli vsekakor rekordno višino 
v proizvodnji naše predilni
ce. V prim erjavi z letom 1984 
pomeni to 103 tone preje več 
ali v prim erjavi z osnovnim 
planom 102,14 %. To količino 
smo dosegli predvsem  s po
udarkom  na proizvodnji mi

kane preje. Tako je  bila pro
izvodnja form irana na podla
gi zmogljivosti linije za mi
kan bombaž. Vsak izpad na 
tej liniji se je  m oral nadom e
stiti v prostem  času. V pro
stem  času (proste sobote, 
delno tudi nedelje) smo na 
tej liniji vedno obratovali, 
vendar tudi s tem  načinom 
obratovanja nismo mogli za
dostiti vsem  potrebam , zato 
smo m orali prejo še »uvaža
ti«, tj. dokupovati. Na ta 
način smo dobavili še ca. 484 
ton preje, v glavnem na war- 
copsu, katero  potem  previja
mo sami. Iz podatka o po
vprečno predenem  tex-u: 
24,10 je razvidno, da smo s 
tako proizvodnjo prišli pod 
mejo »najnižje« številke, za
radi česar se je m oralo plan
sko pustiti vre tena v zastoju, 
in to različno, od 1800 do 
4700 vreten  mesečno. Ta vre
tena so predstavljala 3.3 do 
8,6 % vseh vreten.

Proizvodni rezultati izte
kajočega leta so odraz še na
daljnjega trenda  v korist mi
kanega program a tako v pro
izvodnji preje, kakor tudi v 
izdelavi končnih izdelkov — 
kar pa je za vse nas najbolj 
važno! Iz naslednjega prika
za je razvidno, da je proiz
vodnja preje tem  zahtevam 
uspešno sledila:

Da smo vse te naloge zmo
gli, smo m orali veliko del 
opraviti tudi v nadurnem  
delu. Le-teh je  bilo (oziroma 
bo) v celem ’etu  okrog 15.100 
ur, kar pa  je  napram  letu 
1984 za 17 % manj.

N adurnem u delu se nismo 
mogli izogniti, ker smo v tem  
času opravljali delo v sami 
proizvodnji na  tistih fazah, 
ki so predstavljale ozko grlo 
(čistilnica — mikalniki), te r 
sukanje in previjanje preje. 
Tudi vsa večja vzdrževalna 
dela smo lahko opravljali le 
v prostem  (nadurnem ) času.

V letu 1985 je  bilo v TOZD 
Predilnica povprečno zapo
slenih 480 ljudi — kar je  za 
skoraj 3 m anj kot v letu 
1984. G ibanje zaposlenih — 
fluktuacija pa je taka: vsto
pov 55, izstopov pa 57. Ob za
ključku letošnjega leta bi to 
bilo za dobro petino m anj. 
Vzroki izstopov so bili slede
či:
upokojitev 7
redna odpoved 23
samovoljno oz. 
disciplinsko 15
prenehanje v
poizkusnem  roku 5
ostali (prem estitve,
JLA in drugo) 7

Podatki kažejo na um irja
nje v fluktuaciji. Število upo
kojitev se znižuje, kar je  bilo 
pričakovati, saj smo največji 
val zam enjave »generacije« 
prešli. Zato pa imamo močan 
odstotek porodnic. Skupno 
so izostanki še vedno zelo vi
soki in bodo v letu 1985 zna
šali preko 18 % (napram  letu 
1984 je rahlo  znižanje).

Če ocenjujem o disciplino 
skozi delo disciplinske kom i
sije, je opaziti rahlo izboljša
nje. Tako je  bilo v letu 1985 
obravnavanih v disciplin
skem postopku 64 delavcev

naprem  86 v letu poprej. 
Med ukrepi je bilo več skle
pov za povrnitev škode ali 
plačila pavšalne odškodnine 
v skupnem  znesku nad 
115.000,- din.

Založenost z osnovnimi 
surovinam i je bila letos bolj
ša, predvsem  zaradi korišče
n ja  možnosti nakupa s po
močjo am eriškega kredita. 
Ta ugodnost pa je  finančno 
hudo breme, ker je treba te 
kredite po dogovoru vračati. 
Ob tako hudi »suši« pri de
viznih sredstvih pa to ni ta 
ko malo.

Prav pri možnosti razpola
ganja z deviznimi sredstvi se 
vsak dan srečujemo s to pro
blem atiko — ker praktično 
vse rezervne dele nabavlja
mo za čvrsto valuto. Ker je 
naša  predilnica že dokaj 
»stara«, kar se tiče strojnega 
parka, je  vsako leto za vzdr
ževanje kvalitete in količine 
potrebno angažirati dokaj vi
soka devizna sredstva. Teh

pa je vsako leto potrebnih 
več.

V letošnjem  letu se je  na 
področju investiranja uredi
lo naslednje:

— opravilo montažo in  da
lo v pogon 1 flajer firme Kru- 
šik

— nabavilo stroj za rezka
nje m ikalnikovih pokrovč
kov

— nabavilo trgalni stroj 
za odpadke

— nabavilo aparat za 
vzdrževanje vreten.

Pom em bnejša dela, ki so 
se opravila na področju vzdr
ževanja:

— zam enjava raztezala z 
novim na prstančnem  stro ju  
Zinser 1959 — s 460 vreteni

— zam enjava elektron
skih  čistilcev Löepfe na stro 
ju  RSA-2 št. 5

— zam enjava izhodnih ci
lindrov na 8 flajerjih MF-3 
Zinser 61

— zam enjava izhodnih ci
lindrov na 16 prstančnih 
stro jih  Krušik 76

— prestavitev 2 strojev 
Autosuk v zvezi s pripravo 
prostora za nove stroje

— razna večja vzdrževal
n a  dela, tako na strojih v či
stilnici, m ikalnikih, raztezal- 
kah  in na parilniku Welker.

Najvažnejše delo pa je bilo 
vsekakor izdelava projekta 
za investiranje po »IFC« kre
ditu. Kot je že znano, smo 
pri tem le uspeli pravočasno 
pripraviti vse potrebno, tako 
da bodo delovni roki v glav
nem realizirani po našem 
programu, navkljub vsem 
problemom, katerim  botruje 
naša »jugoslovanska« speci
alnost.

Prav te  dni — ob pisanju 
tega prispevka smo prejeli 
prvi stroj oziroma aparat iz 
naslova tega kredita. Kaj 
vse zajem a ta  paket pa smo 
že obširno pisali.

Poleg gornjega pa je v te
ku še dobava 7 garnitur no
vih raztezal — katere bomo 
vgradili na stro je Zinser 
1959, kar bo vsekakor prispe
valo k možnostim  za kvali
tetnejše predenje.

Z realizacijo teh  investicij 
pričakujemo razrešitev  več 
problemov, kot so: odprava 
ozkega grla v čistilnici in mi- 
kalnici, boljše izkoriščanje 
surovin, večjo prilagodljivost 
v zadovoljitvi potreb po pre
ji, bolj kakovostno previja
nje dela proizvodnje. Vse 
skupaj pa bi m oralo dvigniti 
tudi nivo kvalitete, pred
vsem pa odpravo najbolj pro
blematičnih pojavov slabe 
kvalitete.

Vse to pa sam i stroji oziro
ma aparati p rav  gotovo ne 
bodo zagotovili, če pri tem 
ne bo zavestnega angažira
nja, tako strokovnega kadra, 
kot tudi vsakega posam ezne
ga posluževalca stro ja ali 
ostalih, ki so kakorkoli ude
leženi v procesu predenja.

To pa smo praktično vsi 
zaposleni!!

Za doslednejše izvajanje 
zahtev po kvalitetnem  delu, 
je v pripravi tudi nov sistem 
nagrajevanja, ki vnaša v na
še ocenjevanje tudi pojem 
kvalitete dela, ki bo enako
vredno ovrednoten kot koli
čina.

Ta novost bo v proizvodnji 
preje vsekakor zelo po
m em bna in naj bi poleg učin
ka v količini im ela pomem
ben delež tudi v kvaliteti iz
delane preje. S tem  se bo tu
di v predilnici omogočilo sti
m ulativne j še nagrajevanje 
in ne nazadnje tudi izenačilo 
pogoje napram  ostalim  de
lom podjetja.

Poudariti m oram o tudi 
dejstvo, da je  predilnica po 
fizični produktivnosti v pri
merjavi, ki jo dela Tekstilni 
institut, še vedno med vodil
nimi in tega p rim ata ne bi 
radi izgubili. V endar pa to še 
vedno ne pomeni dosti v pri
m erjavi z obrati v Zapadni

mo.

LETO K OLIČINA IZD. PR E JE  
letno dnevno T ex

N akup ali 
uslužno 
p redena

1981 3179 to n  — 12716 kg 21,52 ca. 180 ton
1982 3261 ton  — 13044 kg 21,70 ca. 230 ton
1983 3244 ton  — 12976 kg 21,51 ca. 225 ton
1984 3470 ton  — 13880 kg 22,57 ca. 428 ton
1985 — ocena 3573 ton  — 14235 kg 24,10 ca. 484 ton



Evropi, napram  tem  smo za 
100 % slabši. To pomeni, da 
če se hočemo približati tem, 
moramo več in h itreje obno
viti naš strojni park. To pa je 
že naloga, ki si jo zastavlja
mo v prihodnjem  investicij
skem koraku.

Še nekaj besed o trenu t
nih problemih, ki se prena
šajo v naslednje leto:

— razrešitev skladiščnih 
prostorov, tako da iz obrata 
umaknemo najm anj 1200 za
bojev preje, ker se ta  prostor 
zasede z novim strojem  za 
odpiranje bal — Uniflok

— povečanje skladišča za 
osnovne surovine, da za te 
ne bomo plačevali ležarine v 
lukah

— vzdrževanje ali obnova 
vseh transportn ih  sredstev v 
predilnici, predvsem viličar
jev

— obnoviti garniture na
I. in 2. liniji m ikalnikov

— zam enjati (namestiti) 
nova raztezala na 7 prstan- 
čnih strojih

— pripraviti obnovo križ- 
noprevijalnih strojev RSA-2 
-  1974

— pristopiti k obnovi kli
ma naprav v trak tu  A v I. in
II. nadstropju

— nam estiti signalne po- 
žarno-varnostne naprave v 
čistilnici in mikalnici.

Našteta dela se morajo 
opraviti poleg vseh montaž, 
ki se bodo vršile že od jan u 
arja  naprej in ki morajo biti 
zaključene vse v I. polletju!

Pred nam i je  torej široka 
in razgibana paleta nalog, za 
katere lahko na osnovi dose
danjega dela zagotovimo, da 
se bodo v najboljši možni 
meri izvršila.

Za vse napore, ki ste jih  
zaposleni v TOZD Predilnica 
vložili v iztekajočem letu, se 
ob tej priliki zahvaljujem z 
željo, da bi tudi v letu 1986 
dosegli nove uspehe.

Vsem sodelavcem v 
TOZD-u predilnica, nato v 
imenu nas vseh tudi vsem  
sodelavcem celotne delovne 
organizacije želim srečno in 
uspešno Novo leto 1986.

Najboljše želje pa v im enu 
vseh pošiljam tudi vsem n a 
šim upokojencem, katerim  
gre nemalo zaslug za to, kar 
mi danes posedujemo!

Vodja TOZD 
Predilnica 
Pertot Boris, ing.

TOZD Tkalnica
Hitro se približuje čas, ko 

bomo zopet napravili obra
čun svojega dela, ki bo po 
proizvodnih rezultatih  zado
voljivo le v količinskem  in 
asortim entskem  obsegu, ni
kakor pa ne v pogledu dose
ganja tehnične kakovosti, ki 
ostaja zaradi visoke fluktua- 
cije in mlade neizkušene de
lovne sile še nadalje osrednji 
problem tem eljne oziroma 
delovne organizacije. Ta 
ugotovitev jasno kaže, da se 
pogoji proizvajanja hitro 
spreminjajo in da kljub pri
zadevanju celotnega kolekti
va še nismo v celoti obvlada
li načrtovane dinam ike teh
nološkega razvoja, ki je 
predviden s srednjeročnim  
planom razvoja delovne or
ganizacije do leta 1990.

Res, da je ocena poslova
nja tem eljne organizacije 
naravnana v prihodnost, 
vendar nas je splošna gospo
darska situacija že v letoš
njem  letu resno opozorila, da 
vstopamo v trende m edna
rodnega trgovanja, ki brez
pogojno zahtevajo neopore
čno kvaliteto izdelkov. Ce iz 
tega vidika ocenimo delež te
meljne organizacije pri zago
tavljanju  poslovne uspešno
sti na nivoju delovne organi
zacije, potem m oram o ugoto
viti, da je  tehnološka usm eri
tev tkalnice že sedaj narav
nana v pravo sm er, ki bo ob 
kvalitetnem  delu zagotavlja
la tudi solidne poslovne re
zultate.

V letu 1985 pričakujemo, 
da bomo kljub izvajanju ši
roke investicijske dejavnosti 
svoje obveznosti izpolnili, še 
posebno v pogledu m etraže, 
ki bo po gospodarskem načr
tu  presežena. Nekoliko nižje 
rezultate pa pričakujemo na 
področju doseganja kvalite
te. Čeprav se nahaja gotova 
kvaliteta v m ejnih planira
nih norm ativnih vrednostih, 
pa kljub tem u moramo biti 
zaskrbljeni, saj je še vedno v 
rahlem  upadanju in tako 
povzroča vse večje število re 
klamacij, ki prav gotovo niso 
v ponos delovni organizaciji, 
še manj pa njenim  poslov
nim dosežkom in ugledu.

Glede na to, da so poznana 
žarišča slabe kvalitete v 
vseh tem eljnih organizaci
jah, se še vedno prepočasi 
rešujejo tekoči problemi. Za 
TOZD Tkalnico bo treba ob
vezno pospešiti in dopolniti 
izobraževanje mlade delo
vne sile, kajti zahtevnejši 
proizvodni program  in nova 
oprema zahtevata vse več 
znanja in poglobljenega 
strokovnega dela, in kar je 
najbolj pomembno: pripad
nost kolektivu in njegovim 
ciljem. Zavedati se je treba, 
da je izobraževalna dejav
nost sestavni del proizvodne
ga in poslovnega procesa in 
da brez znanja ne moremo 
uspešno izpolniti zastavlje
nih nalog.

Z dosego gospodarskih ci
ljev je neposredno povezan

tudi gmotni in socialni polo
žaj delavcev. Ta pa bo zago
tovljen le takrat, ko se bo 
sleherni delavec v temeljni 
organizaciji zavedal, da mo
ra  svoje naloge izvršiti pra
vočasno, kvalitetno in z vso 
odgovornostjo. Brez dvoma 
bo k tem u stanju prispeval 
tudi nov sistem nagrajeva
n ja  v letu 1986, ki bo pred
vsem  zaostril odgovornost za 
kvaliteto izdelkov. Ker pa se 
bodo pogoji gospodarjenja v 
letu 1986 še bolj zaostrili, bo
mo morali vložiti maksim al
ne napore, da bomo prema
gali težave, ki se nam  obeta
jo.

Poleg skrbi za izdelano ko
ličino in dobro kvaliteto bo 
treba vložiti vse napore za 
pravočasnost izdelave naro
čil, zlasti za izvoz. Na tem 
področju moramo ugotoviti, 
da se tem eljna organizacija 
v celoti prilagaja potrebam 
trga. Koliko so ta  pozitivna 
prizadevanja TOZD Tkalni
ce koristila skupnim ciljem, 
naj ocenijo strokovne službe 
v DSSS. Zavedamo se, da 
smo neposredno odgovorni 
za tehnološki proces tkanja, 
in da je  za hitrejši pretok 
m ateria la skozi ostala tehno
loška področja potrebno ko
ordinirano delo.

Iz ocene poslovnih dosež
kov je  jasno razvidno, da je 
gospodarski položaj delovne 
oziroma tem eljne organiza
cije v letu 1985 znatno res
nejši, kakor je bil lani ob 
istem  času. Nezadržano se 
nadalju je porast stroškov — 
inflacije, s tem pa tudi pri
tisk  na znižanje dohodka te 
m eljne organizacije, kakor 
tudi akum ulativnosti, ki ne 
bi sm ela biti nižja kot v lan
skem  letu. To je samo nekaj 
osnovnih ekonomskih poda
tkov, ki jasno kažejo na res
nost bodočega poslovanja.

V letu 1985 zaključujemo 
dokaj obsežni investicijski 
program  v delovni enoti tkal
nice II, ki je  vnesel v njeno 
delo precejšnje tehnološke, 
organizacijske in kadrovske 
sprem em be. S pridobitvijo 
nove opreme so se znatno 
povečale možnosti za izdela
vo različnega asortim enta, 
zlasti tistega po katerem  je 
na tržišču stalno povpraše
vanje; na  drugi strani pa so 
se povečale tehnološke zah
teve izdelave proizvodov, ki 
jih  m ora strokovni kader ob
vladovati in hkrati skrbeti za

čim boljše tehnične in eko
nom ske učinke.

Ob vseh teh ugotovitvah 
pa moramo še enk rat pouda
riti, da ne bomo smeli poza
biti na stalno izobraževanje 
vsega kadra, kajti garancija 
za hitrejši napredek leži le v 
ustrezni tehnološki oprem
ljenosti in sposobnosti stro
kovnega kadra oziroma zna
nju.

Kakšni so pa izgledi inve
stiran ja  za prihodnost? Tu 
imamo v mislih predvsem  fa
zo obnavljanja opreme. V le
tu  1986 bo m ontiran mode
ren  škrobilni stroj, ki bo od
pravil m arsikatero težavo 
pri pripravi proizvodnje. Na
dalje so predvidena dela na 
obnavljanju klim a naprave 
in končno tudi zamenjava 
statev. Ob vsem tem pa ne 
smemo pozabiti, da bodoča 
realizacija investicijskih pro
gramov ne bo odvisna le od 
naših  želja in potreb, temveč 
izključno samo od ekonom
ske moči delovne organizaci
je.

Kaj nas čaka v prihod
njem  letu?

Prvič: V prvi vrsti veliko 
trdega dela, ki bo zahtevalo 
od vsakega zaposlenega 
m aksim alne napore.

Drugič: K akršna bo setev, 
takšna bo žetev.

Ta spodbudna, toda odlo
čna načela naj bodo tudi os
novno vodilo sam oupravnim  
organom in družbeno politi
čnim  organizacijam, ki bodo 
morali — poleg vodstva 
TOZD — budno sprem ljati 
izvrševanje prejetih  nalog v 
letu 1986.

Ob koncu se zahvaljujemo 
vsem  delavcem v tem eljni 
organizaciji za njihovo uspe
šno in ustvarjalno delo in 
jim  ob tej priložnosti, kakor 
tudi upokojencem, želimo 
srečno, zdravo in  zadovoljno 
novo leto 1986. Enake želje 
izrekamo tudi vsem  sodelav
cem v ostalih TOZD in 
DSSS.

Primožič Stane,
vodja TOZD Tkalnica 

Belančič Jure, 
vodja DE Tkalnica I 

Nikolič Luka,
vodja DE Tkalnica II



TOZD Plemenitilnica
Leto 1985 se počasi zaklju- tošnjem letu in na osnovi te- 

čuje in to je  tudi čas za razli- ga načrti za nadaljnje uspe- 
čne analize in ugotovitve šno delo v NOVEM LETU. 
uspešnosti poslovanja v le-
1. P roizvodni rezu lta ti:

Osnovni
plan Izvršitev % izvr.

DE P lem enitiln ica I 18,000.000 m 19,000.000 m 107 %
DE P lem enitiln ica II 5,000.000 m 5,400.000 m 108 %

Skupaj 23,000.000 m 24,400.000 m 107 %

DE G ravura 640 640 100 %

Iz količinskih kazalcev je 
razvidno, da je preseg plana 
večji za 7 %, vendar je skup
na izvršena količina nižja 
kot v letu 1984.

V asortim anu so preko le-

Po aso rtim anu  sm o izvršili:

ta  še močno prevladovale 
tkanine Uni izgleda, z m ese
cem novembrom pa se je p ri
čel oživljati ponovno tisk, ta 
ko za izvozno kot domače tr 
žišče.

O snovni
plan Izvršitev % izvr.

ROLO tisk an e  tk an in e 3,500.000 m 4,000.000 m 116,5
ROTO tisk an e  tk an in e 5,000.000 m 4,500.000 m 91,0
Film sko tisk an e  tk an in e 625.000 m 650.000 m 102,0
Pestro  tk a n e  tkan ine 2,905.000 m 3,100.000 m 110,0
B arvane tk an in e 9,210.000 m 10,450.000 m 118,0
B eljene tk an in e 1,510.000 m 1,550.000 m 102,0
Surove tk an in e 250.000 m 150.000 m 53,0

SKUPAJ 23,000.000 m 24A00.000 m 107 %

V asortim anu proizvodnje 
so prevladovale gl. barvane 
tkanine in efektne zm ečka
nine, efekt pa je  bil dosežen 
v ROTO tehniki tiskan ja  z 
lugom. V letošnjem  letu je 
bilo veliko artiklov modnega 
značaja, ki niso bili doseženi 
s standardno tehnologijo, 
temveč z improviziranimi 
tehnološkimi postopki, kar 
je povzročalo veliko nevše

čnosti za celoten obrat in do
datnih naporov za vodeno 
tehnologijo in nadzor.

2. Kvaliteta izdelkov:
Kvaliteta gotovega blaga 

je bila preko celega leta niž
ja  od povprečja lanskega le
ta, dodatno pa so se povečale 
še reklam acije kupcev na že 
izdobavljeno blago.

P lan iran o Doseženo

DE P lem enitiln ica I 93,5 % 88,2 %
DE P lem enitiln ica II 95,0 % 76,0 %

SKUPAJ 91,0 % 85,6 %

K valiteta surovih tkanin  v 
tkalnici je  znašala 86,4 %, v 
kateri pa je  še vse preveč 
skritih in neopredeljenih na
pak.

K valiteta gotovih tkanin 
in še dodatne reklam acije s 
strani kupcev, so bili vsesko
zi predm et razprav sam o
upravnih organov kot tudi 
organov DPO TOZD. Ugoto
vljeno je, da bi velik del na
pak lahko preprečili z bolj 
vestnim delom in ostrejšim  
nadzorom s stran i m ojstrov 
in kontrolorjev m edfazne 
kontrole. Predvsem  pa se 
moramo zavedati, da je  tako 
izgubljeni dohodek tudi del 
sredstev za povišanje oseb
nih dohodkov.

V fazi osnutka so tudi novi 
sam oupravni sporazum i za 
nagrajevanje po kvaliteti de
la, ki naj bi stim ulirali za 
kvaliteto vse delavce, in si

cer naj bi delež za kvaliteto 
znašal do 15 % OD. Ugotavlja 
se tudi, da so delavci za ne
kvalitetne napake premalo 
obveščeni preko mojstrov in 
kontrolorjev kvalitete.

Prav tako je  še vedno po
m anjkljiva tehnološka doku
m entacija, ki bi povezovala 
končni artikel od predilnice 
do adjustirnice in kjer bi bili 
podatki za vse zahtevane 
tehnološke faze.

3. Delovna sila:
Čeprav se TOZD prip ra

vlja na bolj zahtevno proiz
vodnjo in višjo raven kvalite
te, nam pa struk tu ra  delovne 
sile letno pada, in to iz razlo
ga, ker se 3., 4., 5. kategorija 
delavcev, ki odhajajo v pokoj 
in ki pri nas predstavljajo 
večino zaposlenih, zam enju
je  s polkvalificirano delovno

Še zadnji pregled in nastavitev nove belilnice za obratovanje

Veliki dogodek: glavni direktor spušča v obratovanje novo 
belilnico

Kemijska postaja za pripravo belilnih raztopin je proizvod 
ALKROMA iz Ruš

silo, interno izobraževanje 
pa je  prepočasno.

Ta pojav je zelo pereč, za
to je DS TOZD s svojim skle

pom pri opisu del in nalog 
določil, da je po trebna šolska 
izobrazba za vse vodje stro
jev: tekstilni kem ik, strojni 
ključavničar ali električar. S 
tem  ukrepom  naj bi razširili 
možnosti kandidatov, kar se 
je  tudi že pokazalo pri pr
vem razpisu za vodje konti- 
nuirne belilnice.



Evidenca vstopov in  izstopov je  sledeča:

DE Plem . I DE Plem . II DE G rav. Skupaj
TOZD

Vstopi 36 7 3 46
Izstopi 21 6 1 28

Evidenca ugotovljenih  nadur:

DE Plem . I. DE Plem . II DE G rav. TOZD

leto 1984 11.455 4.460 284 16.199
leto 1985 14.542 5.231 262 20.035

Index 126,95 % 117,29% 92,25 % 123,68 %

V letu 1985 je bilo 14 
obravnav disciplinske komi
sije, na katerih  je bilo obrav
navanih skupaj 241 kršite
ljev. Na osnovi obravnave so 
bili izrečeni sledeči ukrepi:
— prenehanje delovnega 

razm erja brez odložitve
8 delavcem

— prenehanje delovnega 
razm erja s pogojno 
odložitvijo izvršitve

14 delavcem 
in povračilo m aterialne 
škode

4 delavcem
— javni opomin

18 delavcem
— plačilo m aterialne škode

5 delavcem
— denarna kazen

1 delavcu
— javni opomin vsled 

zamud
191 delavcem

Interno izobraževanje:
V organizaciji centra za 

izobraževanje je  interno šolo 
za pridobitev III. kategorije 
končalo 5 delavcev, v jesen
skem roku pa je vpisano za 
pridobitev:
— III. kategorije 

15 delavcev
— IV. kategorije 

4 delavci
Razvidno je, da to izobra

ževanje ne pokrije niti 20 % 
letne fluktuacije in ga bo po
trebno ojačati, predvsem  pa 
mora biti izobraževanje stal
no in neprekinjeno.
4. Investicije:

Leto 1985 je  bilo investicij
sko zelo razgibano, zato je 
zahtevalo tudi dodatne napo
re pri obravnavi in pripravi 
predračunov za nakup novih 
investicij.

Največja pridobitev, ki jo 
je prineslo leto 1985, je bila 
m ontaža KONTINUIRNE- 
GA BELILNEGA STROJA 
STEEPMASTER. Postavitev 
te belilnice je bila v novi hali 
in se je  pričela 20. 8. 1985. 
Samo m ontaža je  potekala 
dokaj hitro, vendar se je zau
stavilo, ker hala  ni bila do
končno gotova in je bila brez 
inštalacij vode, pare ter elek
trike, tla  so se pa asfaltirala 
po končani montaži.

Tako je bilo ob montaži 
istočasno navzočih tudi več
je število ostalih obrtnikov 
in zunanjih kooperantov, ob 
istočasnem asfaltiran ju  tal.

Stroj je pričel obratovati 
21.11. 1985 ob navzočnosti 
predstavnikov firme KÜ
STERS, OSTHOF ter firm e 
BASF, katere naloga je u re 
ditev in vodenje tehnološke
ga postopka in receptur.

Belilno napravo je na sve
čan način spustil v pogon 
glavni direktor.

Naprava obratuje v dveh 
izmenah, do konca leta pa je 
predvideno, da se prične red
no troizm ensko obratovanje. 
V tem času bo izvršeno tudi 
poučevanje delovne sile, ki 
bo ta  stroj posluževala. S 
strani firm e BASF so bile 
dostavljene tudi že prve an a
lize o rezultatih  beljenja na 
tem  stroju, in sicer je posto
pek ocenjen za odlično. Viso
ka produktivnost stroja za
hteva popolno upoštevanje 
tehnološke discipline in pa 
strokovno posluževanje in 
vodenje stroja, ki nam bo 
lahko dalo v zelo kratkem  
času velike ekonomske efek
te, in tudi doprinos za boljšo 
kvaliteto gotovega m etra 
tkanine.

Zanimivo je, da je v pred
hodnem obdobju pri pripravi 
ponudbe bilo opravljenih 
preko tisoč u r pri oblikova
nju sedanjega koncepta be
lilnice in za vpeljavo zahte
vne tehnologije. Dosedanje 
obratovanje belilnice je po
kazalo, da je  to zelo zahte
ven stroj, ekipe za posluže- 
nje pa m orajo biti dobro pri
pravljene in vršiti stalno na
stavitev in kontrolo dela.

Pripravljati so se začeli 
tudi že tem elji za montažo 
kontinuirnega barvnega 
stroja Benninger, ki se bo 
pričelo v mesecu januarju  
1986 in pa trovaljčnega ka- 
landra firm e Ramisch.

S tem i novimi kapaciteta
mi dobiva plem enitenje nove 
kvalitete, ki jih je potrebno 
potrjevati z vsakodnevnim 
izvrševanjem  proizvodnih 
nalog.

Naslednje poslovno leto 
pričnemo delati v novih še 
bolj zahtevnih gospodarskih 
razm erah, katerim  se pa mo
ramo mi prilagajati z našo 
kreativnostjo in razm išlja
njem, da je  potrebno še tako 
zahtevne investicije in stroje 
dopolnjevati z lastnimi pred
logi inovacij in dajanjem  ko
ristnih predlogov.

Zato ponovno vabim vse 
zaposlene, da se bolj aktivno 
vključujemo v proces inova
cij, na osnovi katerih  bomo 
lahko pokrili skupne družbe
ne in lastne interese.

Doseženi rezultati so plod 
požrtvovalnega dela zaposle
nih, saj so nekateri stroji v 
apreturi in pripravi obrato
vali tudi ob sobotah in praz
nikih ali v dodatni nočni iz
meni, zato se vsem za vložen 
trud  tudi zahvaljujemo, k tej 
skupini spadajo tudi delavci 
VES, ki so s hitrimi remonti

ponoči ali podnevi prepreče
vali zastoje na že zastarelih 
strojih, ali z dodatnimi iz
boljšavami povečevali pro
duktivnost in kvaliteto dela.

Ob zaključku tega novolet
nega poročila želimo vsem 
našim  upokojencem, poslov
nim  sodelavcem, ter vsem 
zaposlenim v DO Tekstilin- 
dus SREČNO, ZDRAVO IN 
USPEŠNO leto 1986.

Vodja TOZD:
Jošt Bajželj, dipl. org.

Za pripravo in kontrolo belilnih raztopin so zadolženi labo 
ranti in tehnologi

Monterji firme Küsters in OSTHOF, ki so izvršili montažo 
stroja

Stroj je stekel, zato so se delavci, zadolženi za montažo, od
dahnili



Za zaključek — vzdrževalci

Prijeten jedilni kot v novi brunarici na Krvavcu, kjer se bo 
lahko dobro jedlo, pilo ali pa kramljalo ob prijetni družbi

Brunarica na Krvavcu bo za 
novo leto sprejela prve goste

Ob zaključku koledarske
ga in poslovnega leta  se ved
no znova ozremo nazaj na 
prehojeno pot in na rezulta
te opravljenega dela, ki so 
merilo uspešnosti naše de
javnosti z vsemi pozitivnimi 
in negativnimi kazalci. Pozi
tivni kazalci so osnova za 
planiranje dela v bodoče, ne
gativni pa spodbuda za iz
boljšanje.

Dejavnost vzdrževalno 
energetske službe je  zelo 
razvejana, saj je naša  prisot
nost potrebna n a  celotnem 
območju delovne organizaci
je, pogosta pa tudi tam , kjer 
ne bi bilo nujno potrebno. V 
VES združuje delo 220 delav
cev, kar je  približno 10 % 
vseh zaposlenih v DO. Zelo 
pestra je  kvalifikacijska 
struktura, saj im am o kar 38 
različnih poklicev. Tako ima
mo pri večini profilov samo 
po nekaj delavcev, k ar seve
da zadošča samo za inter
vencijske posege in redno 
vzdrževanje na posam eznih 
področjih.

Osnovna dejavnost naše 
službe — to je redno in pre
ventivno vzdrževanje objek
tov, strojev in naprav in 
oskrba proizvodnje z vsemi 
vrstam i energije je  v letu 
1985 potekala po že ustalje
nih tokovih. Največji zalogaj 
— to je  izvedba rem ontnih 
del v času kolektivnega do
pusta, delno pa tudi ob dalj
ših prekinitvah zaradi praz
nikov, je bil opravljen uspe
šno brez večjih ovir ali težav. 
Velik problem predstav lja le 
zakonsko om ejen obseg na
durnega dela, k a r v m anj
šem obsegu rešujem o s pre
razporeditvijo delovnega ča
sa, v večji meri pa z zavestno 
kršitvijo om enjenih določil v 
interesu m enotenega odvija
n ja  delovnega procesa. Oskr
ba proizvodnih obratov z 
vsemi vrstam i energije je 
potekala zadovoljivo, čeprav 
se vse pogosteje pojavljajo 
težave na področju oskrbe s 
prim arnim i viri, predvsem  s 
premogom za toplarno II. 
Nabavni službi le s težavo 
uspeva zagotavljanje ustrez
nih količin iz bosanskih  rud
nikov, čeprav Tekstilindus 
izpolnjuje vse obveznosti, 
določene s pogodbo in  spora
zumom o združevanju sred
stev za razvoj premogovni
kov.

R ekonstruirana toplarna v 
obratu I uspešno izpolnjuje 
pričakovanja, čeprav tu ne 
gre povsem brez težav. Gle
de na status prekinljivega 
zem eljskega plina smo bili v 
letu 1985 skoraj 3 m esece re
ducirani, kar pomeni, da 
smo v tem  času uporabljali 
nadom estno gorivo, to je 
srednje in  težko kurilno olje

(mazut). Kljub tem u pa mo
tenj v proizvodnji v obratu I 
zaradi pom anjkanja toplot
ne energije ni bilo.

Zaradi zelo intenzivne in
vesticijske dejavnosti delov
ne organizacije je  vzdrževal- 
no-energetska služba močno 
angažirana tudi na tem  po
dročju. Predstavniki službe 
sodelujejo v vseh fazah od 
prvih priprav pa vse do pri
četka obratovanja novih 
strojev, naprav  ali objektov. 
Tako se je  v letu 1985 nada
ljevalo posodabljanje opre
m e tkalnice v obratu II, prav 
tako pa tudi zam enjava kli
m a naprav, kar je glede na 
delo m ed obratovanjem  in 
velik obseg dela zelo za
htevna naloga.

Ena zelo pomembnih inve
sticij je bila nabava novega 
belilnega in smodilnega stro
ja  v plemenitilnici. Montaža 
je  bila zaključena v novem
bru, tra ja la  pa je skoraj 
4 mesece, priprave pa še pre
cej dalj časa. Novo halo ple- 
menitilnice je  bilo potrebno 
opremiti z vsem i potrebnimi 
instalacijam i. Pri izvedbi le- 
teh  je poleg Gradbinca sode
lovalo preko 10 različnih zu
nanjih  izvajalcev.

V letu 1985 so tekle pripra
ve tudi za ostale investicije, 
od katerih  so pomembnejše 
škrobilni stroj v tkalnici, 
oprema za predilnico, pripra
ve za gradnjo naprave za 
predčiščenje odpadnih vod 
vključno s preureditvijo ka
nalizacije v obeh obratih, 
priprave za obnovo toplarne 
v obratu II oz. prilagoditev 
n a  nove razm ere po selitvi 
plem enitilnice, itd.

V letu, ki prihaja, čakajo 
vzdrževalno energetsko služ
bo pom em bne naloge. Poleg 
montaže že om enjenih stro
jev je p lan iran  pričetek seli
tve plem enitilniških strojev 
iz obrata II. Vse te aktivnosti 
se bodo izvajale poleg naše 
osnovne dejavnosti, kar bo 
zahtevalo veliko angažira
nost vseh zaposlenih v VES, 
ne nazadnje pa tudi več ra
zum evanja vodstev TOZD in 
DE. Zaostrene gospodarske 
razm ere in povečana investi
cijska dejavnost se nam reč 
odražajo tudi v poslabšanju 
odnosov znotraj DO. Naša 
želja je, da se v letu 1986 ti 
odnosi izboljšajo, saj je  to 
osnovni pogoj za uspešno iz
vršitev zadanih nalog.

Ob izteku leta se želim 
vsem delavcem  VES zahvali
ti za uspešno in prizadevno 
delo, vodstvu DO, TOZD in 
DE pa za dobro sodelovanje, 
v novem letu 1986 pa želim 
celotnemu kolektivu in upo
kojencem  mnogo uspeha, 
zdravja in osebne sreče.

Andrej Krč

V novi brunarici na Krvav
cu bodo letos Novo leto 1986 
pričakali prvi gostje. V njej 
s ta  oprem ljena 2 apartm aja, 
in sicer v pritličju in m ansar
di.

V pritličju so v spalnici 3 
ležišča, v dnevnem prostoru 
pa raztegljiv kavč, v m ansar
di pa sta v spalnici 2 ležišči, 
te r  v dnevnem prostoru 
kavč. Vsak apartm a im a tudi 
svoje sanitarije.

Poleg tega je  v kletnem  
prostoru možnost koriščenja 
čajne kuhinje in sicer je  pro
stor predviden za športnike 
te r enodnevne smučarje. Le
ti si lahko skuhajo kavico, 
čaj ali kakšno kobaso te r se 
v skupnem  prostoru odpoči
jejo.

Prispevek delavcev za ko
riščenje apartm ajev na K r
vavcu bo enak kot v Bohinju, 
za enodnevne goste pa bo do
ločena druga, nižja cena.

Vpisovanje v brunarico na 
Krvavcu se bo vršilo po raz
pisih, enako kot za Bohinj, o 
prednostih  pri večjem šte
vilu prijav pa bo odločala 
kom isija za letovanje pri 
KOOS.

Želimo, da bi bila b runari
ca dobro obiskana, da bi se

gostje v njej prijetno počuti
li, obenem pa na vse obisko
valce apeliramo, naj čuvajo 
opremo in inventar, naj var
čno ravnajo s porabo energi
je, saj moramo vsi skupaj 
pokrivati vse stroške.

Od vseh obiskovalcev pri
čakujemo, da bodo brunari
co zapustili čisto in urejeno, 
da se bodo radi vračali na 
prijetne počitniške dneve, da 
pa jo tudi čimbolje ohrani
mo.

Vodja TOZD PO 
Mohar Marija, 
org. dela

Prijav za kosilo 
ni bilo

V TOZD PO smo v mesecu 
novembru razpisali možnost 
uvedbe kosil v obratu  I in II. 
Kuhali in servirali bi kosila 
v obeh obratih, v kolikor bi 
bilo prijavljenih povsod naj
manj 50 abonentov.

V nobenem obratu  prijav 
ni bilo.

TOZD PO

Del kuhinje v apartmaju nove brunarice na Krvavcu



N a d a l j e v a n j e

TOZD PREHRANA IN 
ODDIH

V doslej objavljenih nadaljevanjih smo s predstavitvijo 
gravure zaključili z opisovanjem tehnološkega procesa pro
izvodnje tkanin. Zdaj pridejo na vrsto tudi ostali — neproiz
vodni deli naše DO, od katerih tokrat predstavljamo TOZD 
Prehrana in oddih, kateri bo sledila ob koncu še DS Skupne 
službe.

Za nadom estitev izgublje
nih kalorij pri delu, kakor 
tudi za nudenje drugih go
stinskih uslug, za organizira
nje in vodenje počitniških 
domov in za upravljanje De
lavskega doma skrbi naša 
TOZD.

Naša osnovna dejavnost je 
kuhanje toploh obrokov ter 
priprava hladnih jedi za ma
lico. Imamo 2 ločeni kuhinji, 
in sicer v obratu I in obratu 
II. Nabava prehram benih ar
tiklov ter drugega potrebne
ga m ateriala poteka preko 
skladišč, največ pa je  dnev
nih dobav, ki gredo direktno 
v kuhinjo (meso, m esni iz
delki, kruh, zelenjava, mle
ko, mlečni izdelki). Za tehni
čno obdelavo m ateriala im a
mo v kuhinjah nam eščene 
parne kotle, električne pre
kucne ponve, konvektomate, 
električne pečice te r štedilni
ke. Postopka tehnične obde
lave ne bomo predstavljali, 
saj ga vsi porabniki več ali 
manj poznamo, odvisen je 
pač od izbora jedi, ki jih  pri
pravljamo.

Jedilnike pripravljam o za 
1 mesec vnaprej, upošteva
mo načelo, da je  naša  glavna 
skrb nuditi čim bolj pester 
izbor toplih jedi, zato skrbi
mo, da se v 1 m esecu posa
mezna jed nudi samo 1 krat. 
Prav tako želimo vsak mesec 
vnesti tudi po 1 spremembo,
I novo jed.

V obratu I in II izdamo 
dnevno v povprečju 2.000 
obrokov, od tega cca 75 % to
plih obrokov. Po novem letu 
bomo pričeli s kuhanjem  to
plih obrokov tudi v nočni iz
meni. V vseh treh  jedilnicah 
(2 v obratu I in 1 v obratu II) 
imamo tudi bife, v katerem  
si je moč kupiti brezalkohol
ne napitke, konditorske iz
delke te r tobačne izdelke. 
Prodaja prehram benih  arti
klov je m inim alna.

Za kuhanje, pripravljanje 
in izdajanje h rane te r proda
jo v bifejih je v obratu  I za
poslenih 18 delavk, v obratu
II pa 9 delavcev.

V počitniškem domu Novi- 
grad je 48 lesenih počitni
ških hišic s skupaj 175 leži
šči.

Imamo centralno kuhinjo, 
v kateri se pripravlja za vse 
goste celotna penzionska po
nudba. V točilnici nudimo al

koholne in brezalkoholne pi
jače, kavo, konditorske iz
delke. V Novigradu posedu
jem o 17.171 m2 zemljišča ter 
cca 60 m svoje urejene plaže.

V neposredni bližini Novi- 
grada raste novo počitniško 
naselje M areda, kjer imamo 
5 stanovanj — apartmajev. 
Tu si bodo gostje sami kuha
li. Urejena bo dnevna soba, 
spalnica, mini kuhinja, sani
tarije. Do prihodnje sezone 
bodo stanovanja pripravlje
na za sprejem  gostov.

V počitniškem domu v Bo
hinju imamo pred 3 leti 
adaptirano bivšo Pfeiferjevo 
vilo, v kateri so urejeni 4 
apartm aji. V vsakem  je u re
jen a  bivalna kuhinja, spalni
ca s 4 ležišči, v pritličju in 
nadstropju pa so urejene tu 
di sanitarije. Gostje si sami 
kuhajo. V Bohinju poseduje
mo 11.032 m 2 zemljišča, ki v 
celoti spada pod Triglavski 
narodni park.

Na Krvavcu — Kriška pla
nina posedujemo 465 m 2 
zemljišča, na njem  še stoji 
s ta ra  koča te r ravnokar 
odprta nova brunarica. V 
njej je možno koriščenje 2 
apartm ajev, v pritličju za 4 
osebe, v m ansardi pa za 3 
osebe, oz. m anjšo družino. V 
kleti je prostor za dnevne 
obiskovalce, z možnostjo ko
riščenja čajne kuhinje.

V Stražišču — Delavska 19 
stojita 2 stavbi — Delavski 
dom. V starem  — ženskem  
delu doma je 158 sob, v mo
škem, novem delu pa 50 sob, 
skupaj je  296 ležišč.

V Delavskem domu koristi 
prostor tudi vrtec W Z  Rez
ka Dragar, nad katerim  im a 
patronat naša DO. Prav tako 
koristi prostor tudi LB TBG, 
ki ima v domu svojo ekspozi
turo. V Delavskem domu je 
zaposlen upravnik, 4 vratarji 
— čuvaji, vzdrževalec in 3 či
stilke, ki skrbijo za red in či
stočo v skupnih prostorih in 
na stopniščih. V kletnih pro
storih posluje pralnica, ka te
re uslug se poslužuje naša 
TOZD za p ran je delovnih 
oblek in perila počitniškega 
doma, prav tako tudi ostali 
TOZD za p ran je brisač, za
ves in stanovalci doma. U re
jen  je tudi prostor pralnice z 
28 priključki za postavitev 
lastnih praln ih  strojev za 
stanovalce. V novem delu do

m a so tudi klubski prostori 
za stanovalce.

Prostori kuhinje, jedilnice, 
te r ostali stranski prostori se 
še vedno koristijo kot skla
diščni prostor, v bodoče pa 
se bo verjetno pristopilo k 
novogradnji za povečanje 
kapacitet delavskega doma 
— stanovanjskega dela. Pro
stor bifeja je bil dan na raz
polago mladincem — stano
valcem doma za športne 
aktivnosti.

Za vse omenjene dejavno
sti imamo organizirano tudi 
svojo finančno službo, ki vo
di vse potrebne evidence in 
obračune.

Zveza združenj borcev 
NOV je družbenopolitična 
organizacija, ki izhaja iz 
udeležencev NOV skupaj z 
drugim i socialističnimi sila
mi, na  čelu z Zvezo komuni
stov Jugoslavije, ki tvorijo v 
naši družbi fronto organizi
ran ih  sam oupravnih sociali
stičnih sil.

S svojimi, med NOV pre
kaljenim i izkušnjam i se kot 
m oralna sila vključuje v vse 
pore tem eljnih vprašanj sa
m oupravne socialistične 
družbe in revolucionarno 
podpira naše vodstvo pri iz
vajan ju  stabilizacijskih, poli
tičnih, gospodarskih in dru
gih problemov, ki se poja
vljajo v vsakdanjem  življe
nju.

Aktiv ZZB NOV v DO Tek- 
stilindus danes šteje še 10 
članov. Naša skrb je  v glav
nem  na obujanju spominov 
na NOB in prenašanje teh 
tradicij na  mlade. Za svojo 
dejavnost in aktivnost nam  
konferenca OOS dodeli vsa
ko leto dotacijo. Aktiv ima 
tudi svoj program  dela, ki je 
v glavnem  ustaljen in zaje
m a naslednje naloge:

1. Zavzemali se bomo za 
večjo produktivnost dela, 
uresničitev program a gospo
darske stabilizacije, skrbeli

Skupaj nas je zaposlenih 
45 delavcev. Koristimo prili
ko, da se v novoletni številki 
našega glasila zahvalimo 
vsem  sodelavcem za uspešno 
sodelcdfehje, tudi v bodoče se 
bomo potrudili, da bomo z 
vsem i našimi močmi in zna
nji skušali zadovoljiti vaše 
potrebe.

Vsem sodelavcem v DO, 
upokojencem in drugim 
bralcem, želimo srečno in 
zdravo novo leto 1986.

Vodja TOZD DO 
Mohar Marija, 
org. dela

za zm anjšanje m aterialnih 
stroškov ter si prizadevali za 
izboljšanje delovne in tehno
loške discipline.

2. Vključevali se bomo v 
delo komiteja za SLO in 
DSZ.

3. Vključevali se bomo v 
družbeno in delavsko sam o
upravljanje

4. Negovali bomo tradicije 
NOB in jih prenašali na m la
de

5. Udeleževali se bomo 
proslav in spominskih poho
dov, ki nas spominjajo na 
NOB.

6. Skrbeli bomo za spome
nike v DO in ob praznikih 
položili vence.

Člani aktiva ZZB NOV ni
mamo razloga za uspavanje. 
N aša naloga je še naprej z 
vsakdanjim  delom in aktiv
nostjo sodelovati pri ohra
njan ju  pridobitev naše revo
lucije ter b ratstva in enotno
sti jugoslovanskih narodov 
in narodnosti, k a r je temelj 
naše skupnosti.

Ob bližajočem se novem 
letu voščimo vsem  delavcem 
Tekstilindusa srečno in 
uspešno novo leto.

Predsednik aktiva 
ZZB NOV 
Sašo Uzar

13. decembra je zboroval 
aktiv ZB



O čem smo in o čem nismo 
spregovorili na 0 0 S

Iz gradiva za 12. kongres 
ZSMS

Osnovna naloga občnih 
zborov je  predvsem  ta, da re
alno ocenimo, koliko smo bi
li pri delu uspešni, pa tudi o 
tem, zakaj se nekaterih  na
log iz naših program ov ni
smo lotili.

Ocene dela v osnovnih or
ganizacijah predilnice, tkal
nice, plemenitilnice, prehra
ne in oddih te r DSSS so do
bre, spiski opravljenih del in 
nalog pa zajetni. Ugotovitev, 
da je bilo delovanje sindika
ta v interesu delavcev, je 
prav tako prisotna. Vse lepo 
in tudi prav. Ne moremo pa 
mimo ugotovitve, ki je na 
vseh zborih izbijala na povr
šje:

»premalo smo namreč 
vredni in v določenem oziru 
nem očni...«  Prem alo je ti
stega dohodka, na  katerega 
sploh lahko še vplivamo. Po
stavlja se vprašanje, ali naše 
gospodarstvo še prem ore to
likšne obrem enitve in kje so 
meje?

To ni ugovitev le naših de
lavcev, tako ocenjevanje je 
prisotno povsod. Ne moremo

Aktiv invalidov
Verjetno veste, da v naši 

delovni organizaciji deluje 
tudi aktivov invalidov, ki v 
svojih vrstah združuje 155 
članov — invalidov. Naloga 
aktiva invalidov je  predvsem 
ta, da združuje invalide, re
šuje specifične problem e čla
nov, še posebej probleme na 
delovnem m estu in trajan ju  
dela, nudi organizirane obli
ke rekreacije, še posebej iz- 
letništvo in šport te r druge 
zadeve, ki se pojavijo kot 
problem  prizadetih  članov 
aktiva.

Naš aktiv invalidov je  po
vezan tudi z Društvom  inva
lidov, ki deluje na nivoju ob
čine in vanj se vključujejo 
posamezni člani aktiva in 
aktiv kot celota. Društvo sa
mo članom društva daje ne
kaj ugodnosti in  prav  zato je 
pred kratkim  stekla akcija, 
da se čimveč naših  invalidov

se strin jati z dejstvom, da je 
za »golo preživljanje« potreb
no ves mesec trdo delati in 
celo prebedeti m arsikatero 
noč. Ob takih  ugotovitvah 
preneha vsaka preprosta lo
gika.

O tej problem atiki bo po
trebno ne le v naši DO, am
pak v K ranju in še povsod 
drugod spregovoriti na 
ustreznih skupščinskih orga
nih.

Na občnih zborih je  bila 
podana v rsta  ocen o delovni 
disciplini, toda prevečkrat 
uporabljena beseda »ONI 
IZ . ..« in podobno. Prem alo
kra t ocenjujemo sebe in to 
nam zagotovo škodi. Vrsta 
»splošnih« razprav z željo po 
boljšem delu, za boljšo kako
vost ni izostala. Ne vem, če 
imam prav, toda mislim, da 
je občni zbor sindikata prili
ka, k jer bi vodstva TOZD in 
sektorjev lahko predložila 
DPO konkretne akcijske 
programe, kako in kje rege
nerirati razm ere, izboljšati 
medsebojne odnose, podati 
konkretne predloge o varče
vanju in podobno.

Na občnih zborih je bilo iz
voljenih nekaj novih vodstev 
sindikata iz posam eznih sre
din, upam , da bo elan zoral 
nove ledine. Vsem pa, ki se 
na nek način tudi poslavljajo 
od sindikalnega dela, se v 
imenu zaposlenih zahvalju
jem  za opravljeno delo ter 
klenost pri kovanju samo
upravnih pravic delavcev.

P. Peranovič

vključi v društvo. Akcija je v 
teku.

V m esecu novembru je bi
la tudi letna skupščina akti
va invalidov. Ocenjeno je bi
lo dosedanje delo in obliko
van načrt dela za naslednje 
leto. Iz program a je  razvid
no, da se bo vodstvo aktiva 
prizadevalo organizirati več 
družabnih srečanj, da bo 
spodbujalo večjo aktivnost 
na področju športa in re
kreacije, v okviru akcij Ko
misije za šport in rekreacijo 
pri KOOS lastnih akcij in 
akcij D ruštva invalidov obči
ne. Tako kot že nekaj let se 
bo preko OO sindikata orga
niziralo letovanje v Novigra- 
du, organiziralo eden ali dva 
izleta in še kako drugače po
skrbelo za aktivnejše pove
zovanje invalidov naše DO. 
V ta  nam en je konferenca 
osnovnih organizacij sindi-

D vanajsti kongres ZSM  Slo
ven ije  označuje čas, ko b iti m lad 
n i več n ik ak ršn a  p rednost. Saj 
se m ladi srečujem o z vedno več
jim  razkorakom  m ed m ožnost
m i in  željam i, strahom  in u p a 
n jem . Zavedam o se, da je  zastoj 
d ružbenega in  gospodarskega 
razvo ja  podvržen podobnim  za
konom , ko t so tisti, ki o te sn ju je 
jo  osvobodilne težn je  po vsem  
svetu.

Sm o v času, ko m irnost m lad i
ne  in  n jen a  p rip rav ljenost sp re 
je m a n ja  vsega kaže n a  to, d a  tu 
di ko t organizacija  ne odpiram o 
vedno prav ih  vprašan j.

P rav  zato m oram o javno  vede
ti, kdo sm o in kaj hočemo. R odi
li sm o se v tej družbi in  ra s li z 
njo. Izkušnje n a s  učijo, da  nihče 
n e  sm e im eti m onopola n a d  re s 
nico, da  nihče n e  m ore im eti m o
nopola nad  revolucijo, da  je  po
treb n o  zatorej resnico isk a ti 
vedno znova, d a  je m e ra  revolu
c ionarnosti sp rem in jan ja  d e ja n 
skega  družbenega po ložaja  lju 
di. Ne zanim ajo  nas n o tra n ji in 
zu n an ji sovražniki, tem več de
m okratično sam oupravno  sp re
m in jan je  vseh odločitev n ad a lj
n jeg a  družbenega razvoja , saj 
želim o živeti v sedanjosti, k i jo 
bom o soustvarja li tu d i m i. V 
tak šn em  prepričan ju  p išem o do
ku m en te  za 12. kongres ZSM 
Slovenije.

M ladi se bom o še n ad a lje  bo
rili p ro ti uveljav ljan ju  b iro k ra t
sko e ta tis tičn ih  teženj v  delova
n ju  skupščinskega s is tem a  na  
v seh  ravneh  od občine do fede
rac ije  . . .

S prašu jem o se, koliko še  m o
ra jo  pasti rea ln i osebni dohodki, 
da  bo delavski raz red  proizvedel 
več ko t porabi? V m lad in sk i o r
gan izaciji vidim o reš itev  v svo
bodnem  prelivan ju  posam ezn ih

k ata  zgotovila tudi nekaj 
sredstev za delo aktiva v letu 
1986.

Na letni skupščini je  bil iz
voljen tudi nov izvršni odbor 
aktiva. Predsednik aktiva je 
sedaj Vladimir Smolej iz 
tkalnice, nam estnik predsed
n ika je  Pavla Dolinar prav 
tako iz tkalnice, člani izvrš
nega odbora in obenem  po
verjeniki za posam ezna oko
lja pa so: M arjan O jstršek, 
Lojzka Sušnik, Milan Šošta
rič, Antunija Pajič, Jože Hu- 
merca, Miha Močnik in Jože 
Knific.

Predsednik komisije za re
kreacijo in izlete je Jože Hu- 
merca, predsednik komisije 
za socialno delo pa M ilan Šo
štarič, predsednik nadzorne
ga odbora pa je Sašo Uzar.

Novoizvoljenemu vodstvu 
aktiva invalidov želimo veli
ko uspehov pri nadaljnem  
delu.

DŠ

delov družbenega kap ita la  iz 
ene panoge v drugo; v  sam ostoj
nosti in  neodvisnosti OZD, zlasti 
pa v  svobodnem  razpolaganju  
OZD z u stvarjen im  dohodkom. 
U resničitev teg a  koncep ta  tem e
lji n a  razpo lagan ju  delavcev v 
OZD z u stvarjen im  dohodkom  
te r  v  njihovem  osvobajanju  iz
pod tu to rstv a  države. D ušenje 
teh  procesov pom eni coklo re 
form nim  procesom  začetim  z 
dolgoročnim  program om  gospo
da rsk e  stabilizacije.

O stro  bomo nastop ili proti n a 
daljn jem u  zm an jšev an ju  sred 
stev  za  d ružbene dejavnosti (še 
posebej pa v tem  kon tekstu  p ro 
ti zm an jševan ju  socialnovar
stven ih  pravic, ki izhaja jo  iz de
la) in deleža te r  sredstev  v d ruž
benem  proizvodu.

N adalje si bom o prizadevali 
u sm eriti pozornost n a  razm erja  
m ed sredstv i za  skupne  in  splo
šne potrebe.

V ZSMS sm o za to, da  bo prav  
v delavskem  sve tu  ko t tem eljn i 
obliki delavskega sam ouprav lja
n ja , prišlo  do u sk la jev an ja  s ta 
lišč in  ob likovanja odločitev na  
podlagi razum ljiv ih  gradiv, ki 
bodo pravočasno v široki javn i 
razp rav i in bodo vsebovale a lte r
n a tivne  odločitve. P rizadevati si 
m ora, da  bo delavsk i svet obrav
naval pereče problem e pred iz 
bruhom delavskega nezadovolj
stva, ki je  vedno tu d i izbruh de
lavske nemoči. Zveza socialisti
čne m ladine Slovenije se m ora 
boriti za to, d a  bo delavski svet, 
ožjo in  širšo jav n o s t pravočasno 
in  celovito obveščal o stavki in  
vzrokih  za njo, k i jih  m ora tem e
ljito analiz ira ti, d a  bo ščitil ini- 
c ia to rje  in udeležence stavk 
pred  š ik an iran jem  in  p reg an ja 
n jem  te r nadzoroval dosledno 
sam oupravno, javno  in  dem o
k ra tično  sa n ira n je  konflik tne s i
tuac ije  brez up o rab e  varnostne  
službe in  ukrepov, p redviden ih  
za izredne razm ere .

Za n a s  ko t organ izacijo  je po
m em bno spoznan je , da  se ne 
m orem o več sk licevati n a  izble- 
delo tezo o neza in te res iran o s ti 
in  p o m an jk an ju  p ro s to ra  za 
družbeno politično delovanje 
m lad ih , zakaj d ru žb en a  g iban ja  
so pokazala, d a  ta k šn a  opraviči
la  izgubljajo  n a  veljavi te r  doka
zala, d a  je  neposredno  doživlja
n je  politike, po litike v izvornem  
sm islu , eden najpom em bnejših  
agensov  politične socializacije 
m lad ih . Vse to  kaže n a  nu jnost 
postavitve ak tivne  in  a trak tivne  
vloge m lad inske  organizacije ta 
ko v osnovnem  okolju, m lad in
skem  m ikrokozm osu, ko t ob te 
m eljnem  p o ra jan ju  novih indivi
d u a ln ih  iniciativ, zakaj dejavno 
vk ljučevanje  m lad ih  v politični 
s is tem  socialističnega sam ou
p rav ljan ja  lahko  doseže sam o 
organizacija , v  k a te r i bodo ve lja 
li in te resi m lad ih , k je r  bo velja la  
d em okra tičnost in  a rg u m en tira 
nost, k je r  bom o spoštovali odlo
čnost, ne p a  v siljena  m onolit
n o st in  nedem okratičnost, sk ra t
ka  fron tne, m nožične in  sam o
sto jne  o rganizacije  m ladih  ljudi, 
o rganizacije, k i bo izha ja la  iz te 
ga, d a  je  jed ro  v sega  posam ez
nik.

Majda
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V vseh tem eljnih okoljih 
se sredi meseca decem bra 
zaključuje prvi del priprav 
na volitve, tako imenovani 
postopek evidentiranja kan
didatov. Naša naloga je  bila 
v tem eljnem  okolju izbrati, 
poiskati ali strokovno evi
dentirati med zaposlenimi 
vse tiste delavce, za katere 
menimo, da bi lahko opra
vljali dolžnost delegata v eni 
od delegacij. K evidentiranju 
so bile pozvane vse družbe- 
nepolitične organizacije in

druge subjektivne sile v naši 
delovni organizaciji, pozvali 
smo tudi vse zaposlene, da 
predlagajo posameznike, za 
katere menijo, da bi bili pri
m erni opravljati dolžnost de
legata.

Kako smo vsi skupaj evi
dentirali je  številčno razvid
no iz priložene tabele, ven
dar uspešnost evidentiranja 
bo vidna šele v naslednji fa
zi, ko bomo morali vzpostavi
ti kontakte z evidentiranim i 
in dobiti njihov pristanek za

kandidiranje, ko bomo iz 
m ase evidentiranih obliko
vali predloge za člane dele
gacij, ko bomo evidentirali 
posam eznike za dolžnost vo
dij in  nam estnike vodij dele
gacij in seveda, ko bodo dele
gacije zaživele po volitvah.

Sedaj prihajamo v fazo 
predkandidacijskega po
stopka in do 20. januarja  
1986 moramo opraviti še sle
deče:

— sprejeti sklep o sklicu 
tem eljne kandidacijske kon-

ference in določiti njen se
stav

— iz vrst evidentiranih 
kandidatov oblikovati pred
log možnih kandidatov za 
člane delegacij in od kandi
datov dobiti soglasje za kan
didaturo ter predloge mož
nih kandidatov posredovati 
v razpravo sam oupravnim  
organom in družbenopoliti
čnim organizacijam

— oblikovati moramo po
slovnik za delo tem eljnih 
kandidacijskih konferenc

— obravnavati evidentira-
EVIDENTIRANI ZA ZBOR ZDRUŽENEGA EVIDENTIRANI ZA SKUPŠČINE SIS 

TEMELJNO OKOLJE DELA
ne možne kandidate za nosil
ce vodilnih funkcij v občini, 
republiki in federaciji.

Od sedaj naprej gre torej 
zares, čeprav bomo lahko še

ni V IL/JtJN I  InAINJ A
skupaj

evident. ““ S ~ „ druge stando zena ° , „n, , narod. 27 let člani ZK

TKALNICA 51 3 3 2 5 94 39 17 16 19 kakšno pomanjkljivost iz 
prejšnjega postopka popra
vili. Časa za vsa ta  opravila 
ni veliko in upajmo, da ne bo 
kadrovskih težav, da bo med

PREDILNICA 17 12 8 4 2 89 70 36 17 4

PLEMENITILNICA 10 7 1 3 3 95 50 15 21 7

PREHRANA IN 
ODDIH

11 9 2 1 1 23 21 6 4 1 evidentiranim i več pripra
vljenosti za delo v delegaci
jah.

Volitve bodo v organizaci-SKUPNE SLUŽBE 12 6 -  -  5 109 59 20 11 29

SKUPAJ 65 37 14 13 16 410 239 94 69 60 j ah združenega dela v četr
tek, dne 13. m arca 1986.

DŠ% 56,9 21,5 20,0 24,6 58,2 22,9 16,8 14,6

»SIVA PRODAJA« ALI KAJ?
Prosim, da v prvi nasled

nji številki Tekstilca objavi
te v rubriki »Vi vprašujete, 
mi odgovarjamo« naslednji 
prispevek:

Nobena tajna ni, da priha
jajo dokaj pogosto razne re
klamacije naših izdelkov v 
delovno organizacijo. Tudi to 
ni tajna, da dobivamo zaradi 
neustrezne kvalitete blaga 
vrnjene tudi razne druge iz
delke, bodisi iz konfekcij ali 
drugih vej reprodukcije. Če 
imam kot sam oupravljalec 
dolžnost, da m oram  na sejah 
delavskega sveta dvigovati 
roko za potrditev raznih re
klamacij, potem menim, da 
imam kot tak tudi pravico do 
pojasnila, kakšna je nadalj- 
na usoda raznih vrnjenih 
proizvodov v delovno organi
zacijo.

Zadnje čase je bilo po vseh 
delih kolektiva precej govo
ric okoli neke prodaje bund 
po smešno nizkih cenah, o 
prodaji pa je bila m enda ob
veščena le peščica »izbran
cev«, ki so kupili kar po več 
komadov in nekateri celo na 
»izposojeno« ime. M enda pa 
taka prodaja ni bila prvič. Po 
taki poti se prodaja odvija 
večkrat, pravico do nakupa 
pa imajo vedno eni in isti de
lavci, kar pa se mi ne zdi niti

pravilno in niti pošteno. O 
takih prodajah bi morali biti 
vsaj obveščeni vsi delavci s 
kratkim  obvestilom na 
oglasnih deskah. V naši delo
vni organizaciji je veliko de
lavcev, ki so socialno ogrože
ni, pa bi jim  bil m arsikateri 
nakup po znižanih cenah še 
kako dobrodošel. Zato mi
slim, da bi morali dosedanjo 
prakso v zvezi s tem koreni
to spremeniti. Toliko v raz
mislek, upam  pa, da se bo z 
menoj strin jala  velika veči
na delavcev. Še bolje pa bi 
bilo, da pristojna strokovna 
služba pripravi ustrezno po
jasnilo.

Miha Zaletel, VES II

V nadaljevanju objavlja
mo poročilo o prodaji rek la
m iranih vetrovk, ki ga je na
bavni oddelek kom ercialne
ga sektorja posredoval na 
podobno vprašanje odboru 
sam oupravne delavske kon
trole te r odboru za gospodar
stvo TOZD Plemenitilnica:

Komisija za cene je na 5. 
seji dne 13. 5.1985 in na 7. 
seji dne 1. 7.1985 obravnava
la odškodninske zahtevke 
Beka Beograd in Modnega 
salona Titovo Velenje, zara

di slabe kvalitete tkanin, iz 
katerih sta izdelala večjo 
število vetrovk.

Komisija je sprejela skle
pa:

1. da se obema zahtevko
ma ugodi in izda ustrezne 
dobropise,

2. izdelane vetrovke pa se 
vrnejo Tekstilindusu, kjer se 
poišče možnost uporabe.

V delovni organizaciji smo 
prejeli skupaj 200 kom ve
trovk, ki smo jih vskladiščili 
v skladišču splošnega mate
riala.

Možnosti uporabe v naši 
DO nismo našli, ker so kupci 
vrnili neočiščene, ponošene 
in raztrgane vetrovke. Poleg 
tega so bile različnih barv, 
kar vse skupaj ni primerno 
za uporabo kot zaščitno 
oblačilo.

Da bi se sprostil zasedeni 
prostor v skladišču in zaradi 
bližajočega inventurnega 
popisa, smo se odločili za 
odprodajo vetrovk našim 
delavcem kot odpadni mate
rial. Komisijsko smo jih 
ogledali in ocenili dne 
21.10.1985 in 30.10.1985 na 
500 din po komadu. Komisi
ja je bila sestavljena iz čla
nov: Janez Kozjek, Veronika 
Kastelic in Marjan Gros. Za 
določitev cene smo uporabili

veljaven cenik odpadnega 
materiala z dne 15.1.1985, 
ki vsebuje klavzuro: »Ves 
ostali odpadni material, ki 
ni v ceniku, se oceni ob pro
daji«. Cenik so sprejeli de
lavski sveti vseh TOZD.

Vetrovke so bile ponoše
ne, na robovih in izposta
vljenih mestih drgnjenja 
močno umazane in več ali 
manj natrgane. Pri nekate
rih so po pranju ali čiščenju 
izstopili madeži. Poleg slabe 
trdnosti tkanine je bil tudi to 
vzrok reklamacije. Vsled na
vedenih dejstev vetrovk ni 
bilo mogoče višje oceniti.

Razpoložljive količine 
vseh odpadnih materialov se 
v DO nikoli ne objavljajo. 
Enako smo ravnali tudi v 
tem primeru.

TEKSTILEC -  glasilo 
delovnega kolektiva »Tek- 
stilindus« K ranj — ure ja  
glavni in odgovorni u red
nik K atarina Guštin in 
uredniški odbor, ki ga se
stavljajo: Slavko Traven, 
Darko Šegula, Franc Mi
helčič, M arinka Mohar in 
M arija Stojiljkovič.



Ogledali smo si Železarno
V program u za letošnje le

to je  društvo DIATI Kranj 
organiziralo več obiskov de
lovnih organizacij.

Med drugim smo si ogle
dali tudi Železarno Jesenice. 
Od naših se je  udeležilo 
ekskurzije 12 članov. V Žele
zarni so nas prisrčno sp re je
li in nas najprej seznanili s 
splošnimi podatki o njihovi 
proizvodnji. Podrobnejšo ob
razložitev, zgodovino in po
m en inovacijske dejavnosti 
na Jesenicah je  podal p red
sednik društva tovariš Piber. 
Vsak izmed udeležencev 
ekskurzije je prejel alm anah 
in značko DIATI Jesenice.

V planu ekskurzije je  bil 
ogled nekaterih  obratov in 
njihovega m uzeja. Pri ogle
du obratov smo spoznali tež
ke pogoje dela: vročina, p re
pih, ropot, p rah  itd.; pojas
njeno nam  je  bilo, da vseh 
teh  težkih pogojev ne m ore
jo odstraniti pač pa so dose
gli vidne uspehe na področju 
ublažitve ropota in prahu, s 
čem er so dosegli deloma či
stejše  okolje.

Ogledali smo si tudi m u
zej, ki je zelo zanimiv. V

njem  je prikazan razvoj žele
zarstva v zgornji Savski doli
ni. Zbrane so tudi najdbe na 
tem  področju. Razvoj obra
tov oz. začetki železarstva in 
same železarne so prikazani 
z maketami. Posebno pozor
nost je pritegnil prikaz kova
čnice v naravni velikosti. Po
leg razvoja Železarne je v 
muzeju celoten prikaz NOB 
v jeseniški občini.

Med planiranim i obiski 
delovnih organizacij so si 
člani sekcije Tekstilindus 
ogledali tudi DO Alpetour, 
TOZD Km etijska m ehaniza
cija. Seznanili smo se z nji
hovim proizvodnim progra
mom, kjer izdelujejo km etij
ske stroje, med katerim i so 
najbolj poznane večnam en
ske cisterne in trosilci za 
umetno gnojilo. Ogledali 
smo si tudi DO IBI Kranj, 
kjer se proizvodnja odvija 
brez vm esnih faz skladišče
nja, s čemer so dosegli re
korden čas izdelave tkanine 
do končnega izdelka, pripra
vljenega za trg. To je tudi 
njihova najuspešnejša ino
vacija.

O tem  razmislimo vsi
V času stabilizacije je  tudi 

inventivna dejavnost eden 
od elementov boljšega go
spodarjenja. Da bi dosegli 
čim več tudi na tem  področ
ju, moramo to dejavnost po
speševati. Vsak posam eznik 
in vsi skupaj lahko doseže
mo veliko. Čeprav je m ne
nje, da so v tekstilni indu
striji možnosti za to dejav
nost nekoliko m anjše kot v 
drugih panogah, ker je  to in
d ustrija  z dolgoletno trad ici
jo, pa je  vendar res, da ni no
beno delo tako dobro opra
vljeno, da ne bi moglo biti še 
boljše.

Namen vsakega dela m ora 
biti ustvarjan je dobrin za za
dovoljevanje osebnih in 
skupnih potreb. Tega se vsi

premalo zavedamo. Razvi
tost posamezne dežele m eri
mo po višini narodnega do
hodka na prebivalca, ki je 
odvisen od nove tehnologije, 
novih m aterialov, metod de
la, racionalne uporabe ener
gije itd., tega pa ne more do
seči le nekaj posameznikov 
am pak načrtna ekonom ska 
politika z jasno začrtanim  ci
ljem, za katerega realizacijo 
moramo skrbeti vsi.

Da bi na tem  področju do
segli večje uspehe moramo:

— izdelati taka merila, ki 
vzpodbujajo avtorje in reali
zatorje,

— posvetiti več pozornosti 
inoviranju proizvodnje, kar 
naj bi dosegli z lastnim  zna
njem  in ne samo z nakupom 
nove opreme in tehnologije,

— prijavljene predloge hi
tro reševati in jih  uvajati v 
proizvodnjo, s čem er bi dose
gli večje število novih pred
logov,

— pritegniti k sodelovanju 
čimveč delavcev in s tem  po
večevati množično inventi
vno dejavnost

— organizirati razgovore o 
inventivni dejavnosti in 
omogočiti oglede razstav ino
vacijske dejavnosti.

PREDLAGAJ NEKAJ KO
RISTNEGA IN POSTANI 
TUDI TI INOVATOR

J. Š.

Letošnji upokojenci Tkalnice 
in Plemenitilnice

V soboto, 14. decembra, je OOS TOZD Tkalnica povabila 
vse svoje delavce, ki so se v letošnjem letu upokojili na po
slovilno srečanje, ki je bilo v obratu IL V letošnjem letu se je 
v DE tkalnica I upokojilo 12 delavcev in v DE tkalnica II 10 
delavcev. Tov. Kristanc Franc, predsednik osnovne organi
zacije sindikata se jim je zahvalil za dolgoletno delo in trud, 
ter jim izročil spominska darila.

Iz DE tkalnica I so se upokojili: Bergant Pavla, Pulec 
Emilija, Srebrnjak Marija, Pušavec Marija, Debeljak Ange
la, Tavčar Peter, Pipp Vida, Dodič Alojz, Vogrinčič Emilija, 
Bizaj Milan, Burgar Rozalija, Ilenič Pavla.

Iz DE tkalnica II: Cigale Jožefa, Bogataj Cecilija, Poga
čnik Danica, Tavčar Vida, Korimšek Cecilija, Hafnar Ed
vard, Čebašek Marija, Grošelj Ana, Ladan Ljudmila in Ro
pret Milena.

V soboto, 14. decembra je Izvršni odbor OOS TOZD Ple- 
m enitilnica priredil sprejem  sodelavcev, ki so se v letošnjem  
letu upokojili. V im enu sindikata se je predsednica Darinka 
Andrej ašič s toplimi besedam i zahvalila vsem  zbranim  za- 
dolgoletno delo ter jim  ob upokojitvi zaželela predvsem  
zdravja in počitka po napornem  dolgoletnem delu. Vsem po
vabljenim  je  izročila v spomin praktična darila.

Vodja TOZD Plem enitilnica Jo š t Bajželj je  nato zbranim  
podal obširno informacijo o p ravkar dokončani pomembni 
investiciji — novi belilnici in jih  ob zaključku srečanja pova
bil tudi na  ogled obrata.

Letos so se iz TOZD Plem enitilnice upokojili:
M arta Ribič, Štefka Štilec, Florjan Dolžan, Rozi Savi- 

nec, D arinka Gros, Anton K urat, M arija Čemas, Terezija 
M artinjak, Jože Klemenčič, Franc Selan, M arija Boncelj, 
Tončka Pestotnik, M arija M rak in Tončka Žontar.



Vabljivi dodatni zaslužek

Mi že pojemo
Že dolgo je od tega, kar je 

bila dana pobuda, da bi imeli 
tudi v naši delovni organiza
ciji svoj pevski zbor. Letoš
nje poletje smo tako prvič 
malo resneje začeli razm iš
ljati o tem  in tako je bil na 
15. seji konference OOS Tek
stilindus dne 25. 6. 1985 spre
je t predlog, da kom isija za 
organizacijo in kulturo obja
vi vpis prijav za m ešani pev
ski zbor.

Že pred kolektivnim dopu
stom smo organizirali sesta 
nek, na katerem  je  bila zara
di bližajočih se dopustov bolj 
slaba udeležba. Sklenili smo, 
da se takoj po končanem  do
pustu ponovno dobimo sku
paj s tem, da se poišče tudi 
pevovodja zbora. Tako je  na
slednji sestanek izpadel že 
nekoliko bolj resno, p redsta
vila pa se nam  je  tudi tovari
šica M arija Kos iz Preddvo
ra, ki je prevzela vodstvo 
zbora. Imenovali smo tudi 
upravni odbor zbora, k atere
ga predsednica je  Nada Sku
bic iz kadrovskega sektorja. 
Odločili smo se tudi o term i
nu vaj in sicer, da bomo va
dili vsak ponedeljek od 14. 
do 16. ure. Tako smo pričeli z 
rednim i vajami.

Od prijavljenih 43 pevcev 
se vaj udeležuje 28. Razum 
ljivo je, da so pri takem  šte
vilu pevcev precej okrnjeni 
posam ezni glasovi. Tako že
limo pridobiti še nekaj basi

stov (imamo tri pevce), pa tu 
di nekaj tenoristov (6 pev
cev). Pri ženskah je  najbolje 
zaseden sopran (tudi po šte
vilu), medtem ko je  alt še 
premalo kvaliteten. Nobene
ga dvoma ni več, da zbor 
kljub takem u številu pevcev 
za m ešani pevski zbor ne bi 
obstal. Trdno smo prepriča
ni, da bomo pridobili v naše 
pevske vrste še nekaj pev
cev, ki so doslej omahovali z 
odločitvijo ali bi se vključili 
ali ne. Žal nam je tudi, da se 
v naše vrste ne vključijo pev
ci, ki pojejo v drugih zuna
njih pevskih zborih. Sprem 
ljajo pa nas tudi težave zara
di izmenskega dela pevcev, 
ki se med rednim delovnim 
časom ne morejo udeležiti 
vaj.

Kljub naštetim  težavam  
pa po 8 vajah, ki smo jih  do
slej imeli, že znamo »pribli
žno« zapeti 4 narodne in 2 
partizanski pesmi. R ačuna
mo, da bomo do januarja  
uspeli pridobiti dodatno še 
nekaj pevcev. V skrajnem  
prim eru pa se bomo odprli 
tudi navzven in vključili 
eventuelno nekaj zunanjih 
pevcev, vendar res samo v 
prim eru, če v kolektivu ne 
bo novih prijav.

Ob koncu letošnjega leta 
bomo pripravili tudi delovni 
načrt za prihodnje leto. Pla
niramo, da bomo za potrebe 
zbora nabavili pianino, ob 
katerem  bomo lahko kvali- 
tetneje vadili. Spomladi se 
bomo tudi registrirali, pred 
1. m ajem  pa trdno računa
mo, da se bomo prvič pred
stavili kolektivu.

Upam, da bo današnja 
predstavitev v Tekstilcu na
letela tudi na kakšen nov od
ziv med ljubitelji petja. Z ve
seljem bomo sprejeli vsake
ga, ki bi se želel vključiti v 
pevski zbor. Ne bo vam  žal, 
na vajah je prijetno vzdušje 
in dobro razpoloženje, s ka
terim  odhajamo vsak pone
deljek dobre volje domov.

R. G.

Najbrž ni vsem znano, da 
v času, ko delovna organiza
cija ne obratuje (sobote, ne
delje, prazniki), člani Indu
strijskega gasilskega dru
štva Tekstilindus opravljajo 
dežurno gasilsko službo.

Dežurstvo opravljajo v ča
su prostih dni 24 u r nepretr
goma.

Naj navedemo nekaj nalog 
v času dežurstva:

Dežurno službo opravljata 
dva gasilca istočasno. Pri 
dnevnem nadzoru je obve
zno, da oba dežurna gasilca 
vršita preglede po obratih in 
okolici obratov. Od 18. ure 
dalje pa je eden izmed de
žurnih v gasilski sobi, med
tem  ko drugi gasilec opra
vlja nadzor po obratih  — ob 
24. uri pa si vlogi zam enjata.

V primeru, da se v oddel
kih izvaja delo z ognjem —

KOORDINACIJSKI SVET ZSMS 
SŽ — Železarna Jesenice

varjenje, je dolžnost dežur
nih gasilcev, da zagotovijo 
požarno stražo.

Kdo lahko opravlja gasil
sko dežurno službo?

Dežurno gasilsko službo 
lahko opravljajo vsi aktivni 
člani industrijskega gasil
skega društva, ki opravijo 
posebni preizkus znanja.

Nagrajevanje:
Za čas dežurstva t. j. 24 ur 

prejm e dežurni gasilec na
grado v višini 4.800 din.

Menimo, da je višina na
grade prim erna in vabljiva. 
V kolikor im ate željo aktivno 
sodelovati v industrijskem  
gasilskem društvu in opra
vljati tudi gasilsko dežurno 
službo, izrežite prijavnico in 
izpolnjeno oddajte pri vra
tarju.

IGD

P R IJ A V N IC A
za članstvo v Industrijskem gasilskem društvu 

Tekstilindus

Podpisani .............................................  ro j............................
TOZD oz. DE .....................................  se želim vključiti v
Industrijsko gasilsko društvo Tekstilindus in se uspo
sobiti za aktivnega člana društva.

Kranj, d n e .............................. Podpis:..................................

V_________________________________________________ J

Zgleden prim er ZSMS 
Železarne Jesenice

K onferenca OOS T ekstilindus je  v začetku  decem bra  p re je la  do
pis, ki nam  je  bil tak o  všeč, da sm o ga sklenili v celoti objaviti v T ek 
stilcu:

Štev. 36/85 
Datum: 6. 12. 1985

Mladinke in mladinci Železarne Jesenice se na vaš kolektiv 
obračamo z majhno prošnjo. Naša mladinca — Zvonka in Igor ARH, 
sta v začetku aprila dobila trojčke — Manco, Jerneja in Roka. Trije 
malčki predstavljajo kar velik izdatek za mlado družino, ki si je šele 
začela urejati svoje stanovanjske in druge razmere.

Ker v vaši delovni organizaciji proizvajate izdelke, kijih nujno 
potrebujeta tudi Zvonka in Igor za svoje malčke, vas prosimo, da 
jim pomagate po svojih močeh — s pošiljko vaših izdelkov. Vašo po
moč bomo na ustrezen način predstavili v sredstvih množičnega 
obveščanja.

Že vnaprej se vam zahvaljujemo za pomoč in sodelovanje!
In  še  naš prip is:

T rem  kričačem  — Manci, Je rn e ju  in  R oku bomo presk rbeli 
m ehko bom bažno tkan ino , da bo njihovo sp an je  bolj trdno.

Želimo jim  srečno novo leto, očku in  m am ici pa  tud i kakšno  uro 
p redaha.

P redsedn ik  KOOS: 
Pavla Peranovič



In še nekaj o alkoholizmu
V svojem  po teku  pri posam ez

n em  alkoholiku im a a lkoholi
zem  dve fazi. P rv a  je  tako  zvana  
faza  uničevanja družine, d ruga  
faza  p a  je  socialnega propada. 
N a vsej tej dolgi poti se a lkoho
lik  po jav lja  v n a jraz ličn e jš ih  si
s tem ih , k a te re  bi si nekoliko 
ogledali.
Alkoholizem  v družini
je  p ravzaprav  tis ti, ki je  najbo lj 
u soden , h k ra ti pa  tud i najbo lj vi
den, dolga le ta  celo povsem  p ri
k rit, oz. skrit. Njegovi uč ink i pa 
se  kažejo  nem alo k ra t čez m nogo 
le t n a  otrocih iz tak ih  d ružin . 
S ta tis tik e  govorijo o v isok ih  od
s to tk ih  alkoholikov, ki so p rež i
v lja li svojo m ladost ob en em  ali 
obeh  s ta rš ih  alkoholikih, o š te 
v iln ih  m ladih p s ih ia tričn ih  paci
en tih , čustveno p rizadetih  in  ve
d en jsko  m otenih , k a te rih  s tisk a  
je  sk r ita  v nezdrav ih  odnosih  
m ed  sta ršem a, od ka te rih  je  bil 
ed en  ali p a  s ta  b ila  oba a lkoholi
ka. M ladi p restopn ik i v ve likem  
odsto tku  p rih a ja jo  iz a lkoho li
čn ih  družin.

N a splošno govorim o o bolezni 
alkoholikove družine, v k a te r i so 
odnosi hudo in  vedno hu je  m o te 
ni, k je r  je  v sak d an  zastru p ljen  z 
bolečino p re tek leg a  dne ali p a  s 
stisko  ju trišn jeg a . O tem  je  veli
ko znanega  in  vsakdo ve za  k a k 
šno  tak o  družino. S lejkoprej bo 
m o m orali v  našo  U stavo zap isa 
ti  nov člen: »Vsak otrok im a  p ra 
vico do lepe mladosti« in  po tem , 
kako  uspešno  ga bomo izpo ln je
vali, bom o lahko m erili s topn jo  
svo je  kulture.

A lkoholikov p a rtn e r  ne  m ore 
re š iti n iti a lkoholika n iti sebe, 
d o k le r ne dozori z a  pravo akcijo . 
P ri tem  zoren ju  so pom em bni 
ra zn i dejavniki, z lasti p a  eko 
no m sk a  neodvisnost od alkoho
lika  in  in fo rm iranost o zd rav lje 
n ju . Z orenje p a rtn e rja  za  re še 
v a n je  a lkoholika lahko za ide  n a  
s tran p o ta . P a rtn e r  ga lah k o  za
p u sti in  p repusti usodi ali p a  re 
ši. M ed tem a  dvem a sk ra jn o sti- 
m a  p a  je  cela v rs ta  do lgo tra jn ih  
in  m učn ih  dogajan j, ko t n. pr. 
zam en jav a  vlog v zakonu in  d ru 
žini, vzdrževanje  igre re š ite lja  
in  g rešn eg a  kozla, sadom azoh i
s tičn a  izk riv ljen ja , končno tu d i 
alkoholizem  drugega p a r tn e r ja . 
V zad n jem  p rim eru  se zadeva  še 
posebno  hudo zap le ta  in  p a r t
n e rsk i alkoholizem  je pogosto 
n e reš ljiv  problem .
A lkoholizem  v delovnem  
procesu
je  pojav, ki ga  vsi dobro po zn a
m o in  občutim o. Prib ližno vem o, 
kako  ga  je  po trebno  ob ravnavati 
— dok ler n ism o sam i v p le ten i v 
konk re tn o  soočanje z n jim . T e
daj postanejo  s tv ari težke , bo
leče, zap le tene in  pogosto n e re š 
ljive.

N ek a te ri si p reds tav lja jo , da  
je  ves p rob lem  v  tem , d a  so n e 
k a te r i delavci alkoholik i opiti 
m ed  delovnim  časom . Bilo bi t a 
ko če bi bili re s  sam o n ek a te ri, 
pogosto pa  g re  za  razkroj delov
n ih  odnosov n a  v seh  n ivo jih  od 
v rh a  do tal. T edaj dobi p rob lem  
izraz ito  politično obeležje in  
p rak tičn o  ni človeka, ki b i m ogel 
a li b i si upal kaj sp rem en iti. T i
sti, k i so dolžni k a j u k ren iti, se 
re šu je jo  s tem , d a  odgovornost

in  pobudo prepuščajo  d rug  d ru 
gem u in čakajo. V odilni delavci 
čakajo n a  akcijo o b ra tn e  am bu
lante, zdravniki pošilja jo  alko
holike socialnim  delavcem , le ti 
pa  čakajo, da bodo vodilni n a 
pravili red. Naj navedem  izjavo 
zdrav ljenega a lkoho lika  v grad 
beništva!: »Vsak m esec  je  zaradi 
delavcev alkoholikov vsaj ob po
lovico m esečnega dohodka; zju
tra j do 9. ure p o sta ja jo  v bifeju, 
nato  do 10. u re  p rip rav lja jo  in  
raznaša jo  orodje po delovišču in  
gredo nato  na  m alico; m alo pred
12. uro začno dela ti in ob 14. uri 
gredo domov. N izek osebni do
hodek jih  ne m oti, on pa  bi rad  
pridno delal in  bi p resega l no r
mo, a je  zaradi n a rav e  dela sam  
ne  m ore.
Alkoholizem v cestnem  
prometu

S ta tis tik a  n as iz le ta  v leto 
opozarja, da je  v in jen o st v cest
nem  prom etu  zelo n ev arn a . Žal 
vse do danes ne  m orem o govori
ti o kakšnem  u sp eh u  n a  področ
ju  p rep rečevan ja  te g a  pojava. 
V in jenost za vo lanom  p red sta 
vlja  eno n a jn ev a rn e jš ih  posam i
čn ih  oblik ned iscip line v prom e
tu  in  enega najbo lj pogosto om e
n jenega  in izdva janega  vzroka 
p rom etn ih  nezgod. D r. Hudolin 
m eni, d a  pogosto n e  g re  za  alko
holike, am pak za nesreče , ki so 
jih  povzročile a lkoholizirane 
osebe. Še več, m orda  je  alkoholi
z iran i voznik, k i n i alkoholik, 
nev arn e jš i od alkoholiz iranega 
alkoholika. A lkoholik im a dolgo
letno izkustvo o vplivu  alkohola 
in  se zato  pogosto zna  prilagodi
ti stopnji lastne p ijanosti, dočim 
oseba, k i se le občasno  opija, te 
ga ne zna.

Na splošno lah k o  ugotovimo, 
d a  raziskave, ki se tičejo  varno
sti p rom eta, p ro m etn ih  nezgod, 
kazn iv ih  dejanj zoper v arnost 
p rom eta  itd. kažejo , d a  znan je  o 
alkoholizm u zelo počasi p rod ira  
iz ožjih  alkoholoških  krogov v 
druge stroke. A nalize  poznajo le 
voznika pod vplivom  alkohola in 
trezn eg a  voznika. Še m edicin
sko izobraženi često  ne loči po
vsem  jasno  pojm ov alkoholik  in 
v in jen  človek. Z ato  tu d i ni čud
no, da  ju  p rak tičn a  ra b a  predpi
sov m eče v en  koš. Z a učinkovito 
zm an jšan je  štev ila  v in jen ih  voz
nikov im am o n a  razpolago 
u s trezn e  zakonske predpise . Le
ti teoretično zadoščajo , p rak ti
čno p a  n im ajo  p ričakovanega 
učinka.
Alkoholiki, ki so  prišli navzkriž 
z zakonom

Alkoholik z le ti pogosto p rih a 
ja  v  stiske. Če so dovolj hude, 
dekom penzira  in  p ris tan e  na 
zdravljenje. D ekom penzira  pa 
lahko sam  v sebi, v  d ružinskem  
okolju, v  delovni organizaciji, na  
področju  svojega te lesnega  in 
duševnega zd rav ja , končno pa 
tud i s tem , da s to ri kaznivo de ja 
nje. Ob slednjem  je  deležen re 
p resivn ih  ukrepov, ki ga u sm eri
jo  v  zd rav ljen je  ali p a  tudi ne. 
Če sodišče po konzu ltac iji izve
denca p s ih ia tra  ugotovi, da je  
sto ritev  kazn ivega d e jan ja  v 
vzročni zvezi z alkoholizm om , 
po tem  lahko alkoho lika  nepo
sredno  usm eri v  zd rav ljen je , s 
tem , da  mu (poleg kazni) izreče

varnosti u k rep  obveznega zdra
v ljen ja  alkoholizm a. D a bi bil 
učinek zd rav ljen ja  bolj zagoto
vljen, obsojencu, ki je  bil obso
je n  n a  zaporno kazen, štejejo 
čas, p reb it v bolnici, v zaporno 
kazen.

Tako p rik azan a  stvar, izgleda 
zelo p rep ro s ta  in p ravzaprav  ta 
k a  tudi je . J e  pa prak tično  ne
učinkovita. A lkohologi ugota
vljajo, d a  pri tis tih , ki jim  sodiš
če izreče v arn o stn i u k rep  obvez
nega zd rav ljen ja  alkoholizm a, 
ni p ravega uspeha. N ajpom em b
nejša  je  ugotovitev, da »prisilne
ga« zd rav ljen ja  alkoholizm a ni. 
P risilno  je  možno zdrav iti n. pr. 
tuberkolozo in  spolne bolezni, 
ne pa alkoholizm a. P roti njegovi 
volji lahko  alkoholika le strezn i
mo, m u poizkušam o dopovedati, 
naj se zdravi, če pa  tega ne 
sp rejm e, je  zd rav ljen ja  oz. to
v rs tn eg a  po izkusa konec. Biva
n je  v bolnici ali seden je  na  se
stan k u  d ispanzerske  te rapev t
ske skup ine  ni zdravljenje.

V endar: če vem o, da alkoholik 
sam  od sebe nobeden  n e  pride 
na  zd rav ljen je  in da  je  večina na  
začetku  v odporu, po tem  je  tak  
lahko tu d i tisti, k i ga sodišče na
poti n a  zd rav ljen je . To p a  pome
ni, da  m oram o da ti v sakem u al
koholiku m ožnost, da zdravlje
n je  spozna in  se tre zen  odloči 
zanj a li p a  ga  odkloni. Z dravlje
nje naj m u pom eni v rn itev  v 
zdravo živ ljenje in  ne le mož
nost, d a  si o la jša  tren u tn i polo
žaj. Če je  vključitev  alkoholika v 
zdrav ljen je  le n jegova m anipu
lacija, po tem  to ni zdravljenje.

A lkoholizem  in m edicina
Z m otno je  m išljen je , d a  im a le 

m edicina opravka z alkoholiki. 
M nožica alkoholikov p rih a ja  tu 
di v  v se  d ruge zvrsti zdravstva. 
O troški oddelki seveda nim ajo 
alkoholikov ali pa  m orda tudi

k ak šn eg a  (pred 12 leti se  je  na  
Škofljici zdravil 8 le tn i a lkoho
lik). Im ajo pa k a r  p rece jšn je  š te 
vilo m ladih bolnikov, ki p r ih a ja 
jo  iz družin  alkoholikov. Pogosto 
so čustveno m oteni, s lab še  p re 
h ran jen i, m otečega ved en ja  ipd.

Sodobni zdravnik  je  še  vedno 
tak o  izšolan, d a  vidi a lkoholi
zem  in alkoholika le v  sklopu 
m edicinskega m odela, ki p a  je  v 
b is tvu  le m oralistični p ristop , do 
n eke  m ere m odificiran  pri 
obravnavi som atsk ih  bolezni. 
T ako je  zdravn ik  p rip rav ljen  
vse  storiti, da reši alkoholika 
njegovih  te le sn ih  tegob. N jego
ve osnovne bolezni pa  se  ne loti 
oz. jo skuša  u red iti tako , da svo
jem u  bolniku svetu je  a li ukaže 
abstinenco, strogo abstinenco , 
celo naj strožjo in  absolutno ab
stinenco. M eni nam reč, da  je  al
koholiku abstinenca  dosegljiva 
po racionalni plati, na  osnovi r a 
zum evan ja  vzročne zveze m ed 
njegovo telesno boleznijo  in  čez
m ern im  p itjem  alkohola. Zato 
p rak tično  alkohološke am b u lan 
te  ne  dobijo alkoholikov, ki bi 
jih  napotili na  zd rav ljen je  alko
holizm a specialisti, k i zdravijo  
p ri n jih  kom plikacije n jihove os
novne bolezni, to je  alkoholiz
m a.

Ponekod se m edicina vk ljuču
je  v  sistem  pritiskov, ki naj alko
ho lika  pripravijo  do dekom pen- 
zacije  in p ris tan k a  n a  zd rav lje
n je . Pošiljajo j ih  na s is tem atsk e  
preg lede  in  se  dogovorijo z 
zdravnikom , n a j določenega al
koholika spozna za nesposobne
g a  za delo in  ga  tako  p risili, da 
se  bo zdravil. T i poizkusi se ne 
končajo  uspešno. Če je  a lkoho
lik  tako  te lesno  bolan, d a  ni več 
sposoben za delo, to pom eni, da 
so ga pustili dolga leta propada
ti in parazitirati, zdaj bi ga pa 
radi preložili na ram ena m edi
cine in socialnih služb.

A. R.

Povzetek: Dr. Jože Jak o p ič  — 
N ekaj osnovnih inform acij o al
koholizm u

Tekmovanje v počastitev 
praznika

V počastitev rojstnega dne naše republike —  29. novem
bra, smo organizirali tekmovanje posameznikov in ekip v 
streljanju z zračno puško na našem strelišču v »podmornici«. 
Tekmovanje je trajalo dva dni, in to 26. in 27. novembra 1985 
po 14. uri. Tekmovanja se je udeležilo 19 posameznikov, med 
njimi dve tekmovalki, ki sta obenem dosegli tudi najboljše 
rezultate. Uvrščene so bile tri ekipe.

Rezultati:
Moški posamezno: krogov

1. Hudobivnik Milan 171
2. Novak Drago 159
3. Čubrilovič Marinko 152
4. Vehar Janez 147
5. Zavašnik Hubert 131
6. Vrhovnik Janez 129
7. Sire Peter 125
8. Šegula Darko 125
9. Humerca Jože 121

10. Ramovš Ciril 112
11. Čater Zvonko 112
12. Pašič Nikola 110

13. Grgič Tomo 100
14. Traven Boris 99
15. Čiča Džordže 86
16. Filipovič Milorad 78
17. Pančur Dušan 71
Ženske:

1 . Bogataj Alenka 176
2. Vodopivec Lidija 175

Ekipno:
1 . DS Skupnih služb 613
2. Plemenitilnica 561
3. Tkalnica 521

DŠ



Za silvestrsko noč ni treba 
ravno velikih izdatkov. Tudi 
iz starih  stvari lahko nared i
mo slovesno oblačilo.

Poiščimo si stare  ogrlice, 
iz razsutih  kroglic in bleščic 
izvezemo motive na  pasu ali 
na rami, poleg si nadenemo

še velike uhane te r lepo pri
česko, pa smo pripravljeni 
za silvestrovanje. Tudi tiste, 
ki boste pričakale novo leto 
doma, se boste počutile veli
ko bolj slovesno, če boste 
lepše in drugačne.

Maruša

Nasvet v zadnjem trenutku

ZAHVALE
Od odhodu v pokoj se 

iskreno zahvaljujem vsem  
sodelavkam in sodelavcem 
plem enitilnice I (tiskarni) za 
lepo darilo, ki mi bo ostalo v 
tra jnem  spominu. Vsem sku
paj želim še veliko delovnih 
uspehov in zadovoljstva pri

Rozalija Sovinec

Ob odhodu v pokoj se naj
lepše zahvaljujem sodelav
cem predilnice za podarjeno 
darilo, ki mi bo ostalo v tra j
nem  spominu. Kolektivu pa 
želim še veliko uspehov.

Branka H rovatin

Ob odhodu v pokoj se 
iskreno zahvaljujem  sode
lavkam in sodelavcem obeh 
izmen adjustirnice za poklo
njena darila. Vsem še enkrat 
lepa hvala.

M arija Čemas

Ob odhodu v pokoj se 
iskreno zahvaljujem  sode
lavkam  in sodelavcem vde- 
valnice in  tkalnice I za po
klonjena darila. Vsem sku
paj želim še veliko uspehov 
pri delu ter m edsebojnega 
prijateljstva in osebne sreče.

Pavla Ilenič

Vsem sodelavkam in sode
lavcem iz navij alnice — tkal
nica I se najlepše zahvalju
jem  za poklonjeno darilo ob 
odhodu v pokoj. Vsem želim 
še mnogo delovnih uspehov 
in m edsebojnega razum eva
nja.

Rozalija Burgar

Ob poteku m andata pred
sednice OOS TOZD Predilni
ca se lepo zahvaljujem  pred
sednici KOOS tov. Pavli Pe- 
ranovič za spominsko darilo 
in za spodbudne besede na 
občnem zboru naše OOS. 
Prav tako se zahvaljujem  
članom IO OOS TOZD Pre
dilnica, ki so mi ob poteku 
m andata izročili čudoviti šo
pek in mi izrekli pohvalo za 
moje delo v sindikatu. Vsem 
skupaj želim v bodoče uspe
šno delo, te r vsem  sodelav
cem DO srečno, uspešno, 
predvsem  pa zdravja polno 
novo leto 1986.

Ju s ta  Rakar

Ob odhodu v pokoj se 
iskreno zahvaljujem  vsem 
sodelavcem TOZD predilni
ca za poklonjeno darilo in 
jim  želim še mnogo uspehov 
pri nadaljn jem  delu.

M arta Zmrzlikar

Ob boleči izgubi dragega 
očeta

FRANCA KOTNIKA 
se iskreno zahvaljujemo 
vsem sodelavcem skladišča 
gotovega blaga in adjustir- 
nega oddelka za zbrano de
narno pomoč in izraze soža
lja.

M arija Jeram

Ob nenadomestljivi izgubi 
drage m am e

ANE BORKO
se iskreno zahvaljujem  sode
lavcem kadrovskega sektor
ja  za poklonjeni venec, de
narno pomoč in izraze soža
lja.

Nace Borko



Novoletna nagradna 
križanka

1. nagrada:
2. nagrada:
3. nagrada:

1.050 din 
900 din 
750 din

Rešitve križank nam poš
ljite do 20. januarja 1986 na

naslov: Uredništvo Tekstil
ca, Tekstilindus Kranj. Na 
križanko ne pozabite napi
sati svojega imena, priimka 
in naslova (ali TOZD, kjer 
ste zaposleni).


